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بررسی آمادگی رئال مادرید و 

بارسلونا برای الکلاسیکو

به خاطر یک مشت امتیاز!
دوئل در برنابئو

  آغاز راند دوم لیگ برتر 

 بوی یلدا ؛ بوی توپ

علی دایی: مدیران سابق پرسپولیس 

برایم گردن کلفتی کردند

یلدا بدون یاران همیشگی مان 

دلچسب نبود
به عنوان طولانی ترین شب  یلدا  شب 

فرهنگی  های  ویژگی  و  اعتبار  از  سال 

بسیاری برای ما ایرانیان برخوردار است.

شب یلدا که همه سال در شب پیش از 

آغاز فصل زمستان )30 آذرماه( از سوی 

ما ایرانیان گرامی داشته می شود یادآور 
خاطرات بسیاری است.

خاطراتی از گذشته های دور و نزدیک 

که در خانه پدربزرگ ها و مادربزرگ ها 

به دور هم جمع می شدیم و با آجیل و میوه که از عناصر اصلی این 

ایام محسوب می شود به سخنان شیرین و پرمهر و محبت بزرگان 

فامیل گوش می دادیم. خوشبختانه این مراسم همه ساله با میل و 

علاقه روزافزون ما ایرانیان به سنت های دیرینه فرهنگی مان برگزار 

می شود و حداقل اینکه در این ایام که فاصله ها بسیار زیاد شده و 

مردم بنا به دلایل مختلف از هم دور شده اند، یک از معدود رسومی 

است که افراد را به یکدیگر نزدیک می کند و حداقل یک شب در 

سال به دور هم نشسته و به یاد ایام به مرور خاطرات می پردازند.

اگرچه یلدا برای ما هم مثل همه ایرانیان پیام آور شادی و خاطرات 

خوش ایام است اما چند سالی است که به دلیل از دست دادن دو 

دوست و همکار قدیمی مان در جامعه مطبوعات ورزشی، خاطرات 

شیرین مان به تلخی گراییده است. زنده یاد ناصر احمدپور و شادروان 

عباس عبدالملکی که هردو از پیشکسوتان جامعه مطبوعات ورزشی 

کشورمان بودند، در شب یلدای سال جاری در جمع دوستان و یاران 

مطبوعاتی خود نبودند تا مثل گذشته با مرور خاطرات شیرینی که 

از بابت سال ها همکاری با یکدیگر داشتیم، بلندترین شب سال را با 

شیرینی تعریف شده برای آن سپری کنیم.

اواخر سال 58 بود که در یکی از روزهای سرد پاییزی در ورزشگاه 

امجدیه با ناصر احمدپور به عنوان یک همکار تازه وارد آشنا شدم. 

البته خود من نیز تنها یک هفته پیش از ناصرخان )آن طور که 

همکاران مطبوعاتی مان صدایش می کردند( و تنها با 17 سال سن 

همکاری ام را با روزنامه ورزشی متعلق به شادروان حسین فکری 

آغاز کرده بودم. این دوستی و همکاری که مایه آن در ماه های 

پایانی سال 58 گذاشته شد تا زمان درگذشت ناصر احمدپور که 

باید وی را بنیان گذار بسیاری از روزنامه ها و هفته نامه های ورزشی 
ایران بدانیم، ادامه داشت.

روزها و ایام بسیاری را در محیط های مطبوعاتی و در سفرهای 

پرتعداد ورزشی در کنار هم گذراندیم به نحوی که از ما دو نفر به 

عنوان دوقلوهای مطبوعاتی یاد می کردند اما این همکاری با مرگ 

نا به هنگام رفیق سال های جوانی و میان سالی ام به پایان رسید 

و حالا مجبور هستم ایام فرهنگی و اعیاد ملی و مذهبی مان را در 

فراق »یار« طی کنم. زنده یاد عباس عبدالملکی هم یکی دیگر از 

دوستان و همکاران مطبوعاتی مان بود. مرحوم عبدالملکی از دهه 

شصت با هفته نامه پهلوان پا به عرصه مطبوعات ورزشی گذاشت 

و تا روزی که از میان یاران خود پر کشید و به ملکوت اعلی رفت 

مسئولیت های رسانه ای اش را ادامه داد.

روزنامه خبر ورزشی که در سال 76 پا به عرصه مطبوعات ورزشی 

گذاشت، اولین فضایی بود که ما سه نفر در کنار هم به فعالیت رسانه 

ای پرداخته و به لطف حضور همکاران جوان و بسیار توانمندمان در آن 

ایام خبر ورزشی را به پرطرفدارترین و تاثیرگذارترین روزنامه ورزشی 

کشورمان تبدیل کردیم. همکارانمان در آن ایام هنوز خاطرات خوبی را 

که به عنوان همکار در کنار دو یار سفر کرده مان یعنی شادروان ناصر 

احمدپور و زنده یاد عباس عبدالملکی تجربه کردند، از یاد نبرده اند.

استقلال زنگ خطر را
به صدا درآورد

موفقیت فوتبال باشگاهی و ملی مان 

یا  موقیت  به  ای  نانوشته  وابستگی 

تیم پر طرفدار استقلال و  ناکامی دو 
پرسپولیس دارد. 

حتی اگر اکثریت تیم ملی هم در اختیار 

این دو باشگاه پر طرفدار تهرانی نباشد 

اما باز نمی توان منکر تاثیر پذیری تیم 

های ملی فوتبال کشورمان از سرخابی 

های پایتخت شد. در فصل جاری رقابت 

های باشگاهی، پرسپولیس مانند دو سه فصل اخیر بسیار پر فروغ 

ظاهر شده اما ناکامی غیر قابل پیش بینی استقلال در ابتدای فصل 

نگرانی هایی را به همراه آورد که حداقل تاثیر آن را می تواندر 

کاهش میانگین تماشاگران از بازی های این تیم و به تبع آن در 
کل رقابت ها دید.

استقلال در هفته های نخست آنقدر ضعیف ظاهر شد که حتی 

طرفداران رقیب سنتی خود را هم نگران کرد. اما پس از تغییر و 

تحولات فنی در این تیم پرستاره که بنا به گفته مدیران آن »گران 

ترین« تیم تاریخ استقلال در فوتبال باشگاهی ایران می باشد، روزنه 

های امید مجددا پدیدار گشت. تا نگرانی های اولیه جای خود را 

به امید دهد. البته استقلال در فصل اخیر نتوانسته است هنوز یک 

پیروز نسبتا قاطع برابر تیم های مطرح فصل جاری بدست بیاورد و 

حتی برتری سه بر صفر مقابل ایران جوان در جام حذفی را هم نباید 

خیلی بزرگ قلمداد کنیم. ولی روند رو به رشد آبی پوشان از زمان 

حضور شفر بر  مسند فنی این تیم را نباید نادیده گرفت.

استقلال نیم فصل نخست را با صعود به رده های میانی جدول به 

پایان برد. ضمن آنکه در نیم فصل دوم به دلیل بازیهای پرتعداد 

خارج از خانه، شرایط سختی را تجربه خواهد کرد. اما واقعیت 

این است که باید بپذیریم استقلال از بحران خارج شده است و 

قطعا روزهای بهتری را در فصل جاری پیش رو خواهد داشت و 

این موضوع نوید این مهم است که بازیهای لیگ حرفه ای فوتبال 

باشگاهی کشورمان در ادامه راه از جذابیت بیشتری برخوردار می 

شود. آن هم در دوره ای که منجر به حضور تیم ملی فوتبال ایران 

در جام جهانی 2018 روسیه خواهد شد.

دوباره  گیری  اوج  با  اگر  جاری  فصل  در  پرسپولیس  موفقیت 

استقلال تهران، تراکتورسازی تبریز و سپاهان اصفهان همراه شود 

و باتوجه به عملکرد مناسب تیم هایی چون ذوب آهن اصفهان و 

فولاد خوزستان در بازیهای نیم فصل نخست، می توان به آینده با 
امیدواری بیشتری نگریست.

یادداشت

یادداشت

مهرداد تیموری

نمی دانم این فوتبال 
چه  تا  و  کجا  به  تا 
زمانی باید اینقدر بی 
در و پیکر باشد که هر 
کسی و با هر هدفی 
ضمن استفاده ابزاری 
از این وسیله نوظهور 
پدیده اجتماعی بهره 

مند گردد و بعد هم عطای آن را به لقایش 

بخشد؟ سازمان دهی؛ ساختار؛ هدفگذاری؛ 

جذب؛ نگهداشت؛ سرمایه گذاری؛ آمیخته 

های بازاریابی و اساسا واژه های مدیریت و 

از چه  این چرخه  بازرگانی در  و  مهندسی 

جایگاه و اعتباری برخوردارند که هرکس با 

هر پیشنه ای به آن ورود می کند و متأسفانه 

صاحب نظر و صاحب قدرت هم می شود.

منکر اینکه وقتی ساختار و اساسا چرخه این 

فرایند معیوب باشد می بایست منتظر هر 

رخدادی بود نیستم! اما اینکه در این چرخه 

معیوب، عابر بانکی که نسبت به پول ها و 

نوع سرمایه گذاری وی شبهه وجود دارد و 

موضوع آورده او بر اساس شنیده ها در هاله 

ای از ابهام قرار دارد و بر اساس اخبار شنیده 

طعم زندان را هم چشیده است اکنون مجدد 

به پرسپولیس ورود نماید و در مراکز تصمیم 

گیری آن عرض اندام کند، موضوعی است 

که باید پیرامون به کنکاش پرداخت.

چرا عابر بانک سال هاست به مجموعه ای 

بزرگترین  و  دارد  طرفدار  ها  میلیون  که 

منبع اقتصادی در فوتبال به شمار می رود 

هوس  گاها  او  چرا  دهد؟  می  نشان  علاقه 

خرید این باشگاه را که می دانیم ریشه در 

جریانات سیاسی و بعضا حاکمیت دارد در 
سر می پروراند؟

و  عواطف  در  ریشه  اگر  علاقه  میزان  این 

فطرت وی دارد حرفی نیست. اما اگر ریشه 

در برخی موضوعات دارد که قطعا برای هر 

فرد علاقمند به جریان اقتصادی و مارکتینگ 

می تواند جذابیت صد چندان در حوزه اقتصاد 

داشته باشد مشخصا این موضوع مورد سوال 

عابر  بینیم  می  وقتی  که  بخصوص  است. 

بانک بلافاصله پس از رهایی از بند با سرعتی 

این  به  حضور  به  نیل  قبل  از  تر  مضاعف 
مجموعه پیدا می کند!؟

آن  دوباره  مقال  این  در  نیست  این  قصدم 

روزهایی را خاطر نشان کنم که نوشتم چرا 

باید در میان هزاران افراد متمول و علاقمند 

به ورزش و ایضا پرسپولیس در این جامعه 

عابری بانکی که لگد به پشت گربه نزده و 

حتی به قول علی پروین بقال سرکوچه شان 

به  نزدیک شدن  با  را نمی شناخت  او  هم 

پرسپولیس از کفر ابلیس معروف تر شود و 

برای هر ورزشکاری که مدال می آورد خانه و 
ماشین اهدا کند؟

بگذارید این سوال را طور دیگری مطرح کنم. 

کدام آدم متمول را سراغ دارید با عرق جبین 

به سرمایه هنگفت رسیده باشد و این چنین 

حاتم بخشی کند که عابر بانک این چنین 

و بی مهابا دست به جیب می شود؟ آیا اگر 

کسی پول خودش بود چنین دلی داشت؟ یا 

نه پول که در کیسه میهمان بود؛ خرج کردن 
آن آسان بود؟

قبول که در نیل به اهداف چشم انداز باید به 

استقبال بخش خصوصی رفت و در فوتبال 

ما چون بستر حضور بخش خصوصی فراهم 

نیست و اساسا مزیت رقابتی در این حوزه 

معنا دار نیست. جذابیتی برای حضور بخش 

نیز  ها  آن  حضور  و  ندارد  وجود  خصوصی 

بکرات ثابت شده موقتی و بدون نتیجه بود. اما 

اینکه با چنین رویکردی حضور افراد منفعت 

طلب را که به دنبال گذر از بحران های مالی 

خود ساخته هستند به فال نیک بگیریم نه 

تنها پذیرفتنی نیست بلکه فوتبال ما را به 

منجلابی فرو خواهد برد که بیرون آمدن از آن 

ساده نیست. بی جهت چنین ادعایی ندارم به 

حضور همین عابر بانک در فوتبال و در کنار 

پرسپولیس نگاه کنید خاطرات حاج عباس 

انصاری فر و سپس دوستی سینوسی عابر 

بانک با امیرعابدینی و همچنین علی پروین 

را از نظر بگذرانید. حرف های هرز از چندی 

حبیب کاشانی را بیاد آورید. کارنامه استیل 

روزها  این  و  تداعی کنید  را در ذهن  اذین 

ماجرای طارمی! چه چیزی عاید می گردد؟

آیا به ظهور و سقوط چنین فردی در فوتبال 

نباید شک کرد؟ به اینکه او می خواست با 

وام دار کردن برخی پیشکسوتان پرسپولیس 

خریدار این باشگاه شود. چطور؟

باید و باید و باید از حضور چنین افردای را 

که به دنبال رفع و رجوع مقاصد دیگر خود 

هستند در فوتبال ممانعت کرد و آن ها را 

ورزش  و  فوتبال  محدوده  از  همیشه  برای 

زدود. باشد که به موقع از کل جریانات ظهور 

و سقوط عابر بانک پرده بردای کنیم!

پول که در کیسه میهمان بود!

ظهور تا سقوط »عابر بانک«

آیا به ظهور و سقوط چنین 

فردی در فوتبال نباید شک 

کرد؟ به اینکه او می خواست 
با وام دار کردن برخی 

پیشکسوتان  پرسپولیس 

خریدار این باشگاه شود. 
چطور؟

والورده: گارد افتخاری

زیدان: گارد افتخار بارسا  از بارسا نخواهید دید

کوچکترین اهمیتی برایم ندارد

رستاخیز خبر
پایگاه خبری تحلیلی

rastakhiznews.ir

مهرداد  فرشیدی
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» امید « دوباره زنده شد
فوت دختر بچه 9 ساله
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تهران هزاران گسل دارد
پایتخت را به جایی دیگر منتقل کنید
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خبر
اداره کل هواشناسی استان البرز برای 
بارش های  و  برف  بارش  ارتفاعات 

پراکنده باران را پیش بینی کرد.
منصور رحمانیان اظهار کرد: الگوهای 
پیش یابی هواشناسی از استقرار فروبار 

روی دریای خزر و نفوذ متناوب آن به 
منطقه البرز حکایت دارد.

البرز  استان  هواشناسی  مدیرکل 
رخداد   و  ابر  افزایش  کرد:  اضافه 
و  خفیف  و  پراکنده  بارش های 

همچنین وزش باد در سطح استان 
پیش بینی می شود.

رحمانیان تاکید کرد: بارش ها به ویژه 
در ارتفاعات شمالی البرز به صورت 

برف و باران خفیف خواهد بود.

ارتفاعات البرز برفی می شود

ترس و لرز از پس لرزه
 بالاخره پای زلزله به البرز هم باز شد. هر 
چه در این مدت با پس لرزه های خفیف 
آهنگ هشدار را نواخت و کسی چندان 
اهمیتی نداد، چهارشنبه شب سمفونی 
به  نواخته شد که می توانست  وحشت 

سمفونی مرگ بدل شود.
شبهای البرز و تهران ظرف چند ثانیه 
که  آنگونه  یافت  دیگری  سرنوشت 

شبهای بیداری و وحشتبا روزهای خستگی و انتظار در هم تنیده 
شد، مردم با چشم باز خوابیدند و با کابوس زلزله بیدار شدند. زلزله  
امری طبیعی و حاصل آزاد شدن انرژی درونی زمین است که 
باعث حاصلخیزی خاک و شاید شرط بقای زمین باشد اما وقتی 
در این بازه زمانی کوتاه به کرات این زلزله ها با این حجم از خرابی 
رخ دهد مسلما سبب افزایش ترس مردم خواهد شد. یکی از علل 
مهم ترس عدم اطلاع از ناشناخته ها است و این روزها زلزله به 
سناریوی وحشتی تبدیل شده است که از نظر جامعه شناسی و 

روان شناسی قابل تأمل است. 
این روزهای شلوغ و شبهای پر هراس یادآور خاطراتی نه چندان 
دور از سالهای دفاع مقدس است که همه با اضطراب بمباران و 
اصابت موشک می خوابیدند و روزها با شنیدن اولین آژیر خطر 
به اولین پناهگاه یا زیرزمین هجوم می بردند. دوران مهاجرت های 
روزانه یا هفتگی از یک شهر به شهری دیگر برای درک ذره ای 
امنیت بیشتر، شبهای بیداری در پارکها، فضای سبز، نزدیکترین 
سیلو و ورزشگاه و در نهایت سجده شکری برای درک فرصت 
حیات و شاید اشکی از سر غم برای از دست دادن عزیزی که 

آنسوتر زیر آوار ماند. 
آنچه این روزها تعجب بعضی را در برخورد عاطفی و روانی مردم 
برانگیخته است، ترسی است که در همه گوشه کنار و زوایای 
جامعه فرافکنی شده است. هجوم مردم به پمپ بنزین  ها، این همه 
دور زدن بی فایده در شهر در جستجوی امنیت یا شاید ارضای 
حس کنجکاوی و شاید هم تفنن ما را با این سؤال مواجه می کند 
که عاقلانه ترین رفتار بشر در برخورد با حادثه و مدیریت بحران 
چیست؟ برخورد هر یک از اطرافیان هنگام خروج اضطراری از 
منزل چگونه است و در آن لحظه انتخاب دقیقا چه چیز را به 

عنوان عزیزترین یا باارزش ترین تعلق خاطر با خود می برند؟ 
داغ  بازار  پرترافیک،  خیابانهای  بی نظمیشلوغ  میان  در  خیالم 
شایعات فضای مجازی، معابر تنگ و فضای کم تخلیه امن در 
آپارتمانها، در هجوم خاطرات فاجعه  ای مثل پلاسکو ناگهان بر 
برگی از دفتر شعر سهراب می نشیند و آرام نجوا می کند: »کجاست 
جایرسیدنوپهنکردنیکفرش و بی خیال نشستن...« و آنجاست که 

قلبم آرام می گیرد، تنها با ذکر مقدسی که آرام بخش دلهاست.

فرماندار ساوجبلاغ از تلفات زلزله در البرز خبرداد

فوت دختر بچه 9 ساله
 بر اثر ایست قلبی

فرماندار ساوجبلاغ از درگذشت دختر بچه ساوجبلاغی در اثر 
ترس از زلزله در این شهرستان خبر داد.

ابوالقاسم پالیزگیر در مورد تلفات جانی حادثه زلزله چهارشنبه 
شب در شهرستان ساوجبلاغ اظهار داشت: متاسفانه بعد از زلزله 
شب گذشته در استان البرز دختربچه 9 ساله ساوجبلاغی بر اثر 

ایست قلبی ناشی از ترس از زلزله درگذشت.
وی افزود: این دختربچه  در همان ساعات اولیه قبل از رسیدن به 

بیمارستان جان خود را از دست داده است.
برای  لازم  تمهیدات  همه  اینکه  بیان  با  ساوجبلاغ  فرماندار 
وقوع حوادث احتمالی در شهرستان ساوجبلاغ اندیشیده شده 
است،گفت:هیچ تخریبی در شهرستان نداشتیم و این دختر 9 
ساله نیز بر اثر ترس و ایست قلبی جان خود را از دست داده است.

وی با بیان اینکه اماکن اسکان در صورت وقوع زلزله به مردم 
اطلاع رسانی شده است،بیان کرد:امیدواریم که هیچ حادثه ای 

به وقوع نپیوندد.

رییس اتحادیه جایگاه داران سوخت کشور:
بنزین 1۵۰۰ تومانی در توان

 مردم نیست
رییس اتحادیه جایگاه داران سوخت با انتقاد از احتمال افزایش ۵۰ 
درصدی قیمت بنزین گفت: با توجه به رفتار و تقاضای مردم در 
سوخت گیری باید گفت بنزین ۱۵۰۰ تومانی در توان مردم نیست.
بیژن حاج محمدرضا با تاکید بر این که از نزدیک شاهد مراجعه 
مردم در پمپ بنزین ها است، اظهار کرد: متوسط سوخت گیری 
مردم نهایتا ۲۰  لیتر در روز است و فقط خودروهای دولتی ۳۰ یا 

بیش از ۳۰ لیتر در روز بنزین سوخت گیری می کنند.
وی با اشاره به قیمت FOB )تحویل در عرشه کشتی( بنزین در 
خلیج فارس، تصریح کرد: باید برای تعیین قیمت بنزین بررسی 
کنید که قیمت FOB بنزین در خلیج فارس چقدر است. در حال 

حاضر قیمت بنزین در امارات یک درهم است.
رییس اتحادیه جایگاه داران سوخت با اشاره به تولید بنزین در 
پالایشگاه بندرعباس، اظهار کرد: ما مدعی بودیم اگر پالایشگاه 
بندرعباس وارد مدار شود می توانیم بنزین را صادر کنیم و با توجه 

به این اتفاق در حال حاضر واردات بنزین خنده دار است.

محمد علی نجفی، همزمان با تکریم و معارفه 
فرماندار سابق و جدید شهرستان کرج، با اشاره 
آمادگی  لزوم  و  کرج  ریشتری   ۵.۲ زلزله  به 
دستگاه ها و مردم در این زمینه بیان کرد: شب 
پنج شنبه شاهد وقوع زلزله ای در استان بودیم 
و با توجه به شرایط استان البرز و تهران و معین 
بودن البرز برای پایتخت، تداوم  آموزش ها امری 

ضروری به شمار می رود.

تراکم جمعیت در مرکز کلانشهر کرج و 
البرز هشدار است

استاندار البرز در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به شرایط استان البرز و شهر کرج از حیث 
تمرکز جمعیتی و مقایسه آن با آمارهای کشور 
بیان کرد: تراکم جمعیت کشور 46 نفر است، 
در استان این رقم به 469 نفر حدود ۱۰.۵ برابر 
است، این در حالی است که کلانشهر کرج 89۱ 
نفر تراکم دارد و ۱9.۲ برابر کشور می باشد 
که این امر وقوع حوادثی همانند زلزله را حایز 

اهمیت می سازد.
وی تصریح کرد: با توجه به هماهنگی هایی که 
در شورای مدیریت بحران استان صورت گرفته 
بود، از نخستین دقایق وقوع زلزله همه مسئولان 
حضور پیدا کردند و آماده باش دستگاه ها تا 

صبح ادامه داشت.
 تذکر استاندار به هلال احمر برای تکمیل انبارها
نماینده عالی دولت در استان در ادامه تذکری به 
بخش های امدادی داد و تصریح کرد: اگر انبارها 
خالی است، با کمک نمایندگان مجلس این 

بخش تکمیل شود.
مدیران استان نیروهای باتجربه و تحصیل کرده 

را ببینند
داریم،  درخواست  مدیران  از  داد:  ادامه  وی 

مدیری که بر مسند مدیریت می نشیند در روز 
آخر کارنامه کاری درخشانی را از خود نشان 

دهد.
 نجفی خطاب به مدیران تأکید کرد: در استفاده 
از نیروهای همراه خط کشی قائل نشوند و از 
آنهایی که تجارب، علم خوب، عملکرد مثبت 
دارند استفاده شود؛ البته طبیعی است مدیری 
باید  امید کار می کند  که در دولت تدبیر و 
با اصل  رویکرد دولت را قبول داشته باشد و 
پذیرش رویکرد دولت ما از اندیشه ها و تجارب 

مختلف باید بهره مند شویم.

استفاده از ظرفیت بخش خصوصی باید از 
شعار به عمل تبدیل شود

وی در ادامه بر لزوم ارتباط موثر با نخبگان، 
نهادهای اجتماعی و مدنی، سمن ها و تقویت 
بخش خصوصی تأکید کرد و گفت: بهره مندی 
از ظرفیت این بخش باید از شعار به عمل تبدیل 

شود.
افزود: بخش خصوصی نمادش  البرز  استاندار 
فقط اتاق بازرگانی و خانه صنعت نیست، سرمایه 
گذاران تمامی بخش ها می توانند در این زمینه 

همراه باشند.
   با مانع تراشی موجب فرار سرمایه گذار نشوید

رئیس شورای اداری استان ادامه داد: مدیران 
باید این هنر، توان و جرات را داشته باشند که 
تشخیص  را  فاینانس  گذاری  سرمایه  تفاوت 
دهند؛ بخش اعظم سرمایه گذاری ها مربوط به 
بخش خصوصی است و باید این سرمایه گذاران 

را حفظ کرد.
اقتصاد  اینکه  بیان  با  همچنین  نجفی  دکتر 
مقاومتی یک فرصت است گفت: برای دولت، 
عنایت مقام معظم رهبری و تأکیدات ایشان 

اگر چه  باید استفاده شود،  فرصتی است که 
تکالیف سایر قوا نیز مشخص است، اگر سرمایه 
گذاری می آید و قصد سرمایه گذاری دارد اگر 
اشکالی وجود دارد باید با برنامه و ارشاد کار به 
با مکاتبات  اینکه  نه  انجام شود،  نحو درست 

اداری و... موجب فرار سرمایه گذار شویم.

اشتغال، اولویت اول شهرستان کرج است
نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی 
شهرستان  مرکز  اولویت  را  اشتغال  ادامه  در 
آن،  موازات  به  گفت:  و  کرد  عنوان  استان  و 
اهتمام به ارتقا سطح فرهنگ و آموزش عمومی 
و تخصصی باید در جریان توسعه استان مورد 

توجه قرار گیرد.
ابعاد  از  کافی  شناخت  ادامه ضرورت  در  وی 
مختلف نیازها و ظرفیت های استان را مورد 
اشاره قرار داد و گفت: شناخت هر چه بیشتر 
مدیران از استان می تواند ما را به سر منزل 

مقصود نزدیکتر سازد.
کولیوند با مهم خواندن »سعه صدر« از سوی 
کلانشهر  در  کار  وسعت  به  توجه  با  مدیران، 
کرج، حرکت در مسیر قانون، توجه به اسناد 
قوانین،  اجرای  به  بالادستی، خلاقیت نسبت 
کمک به دستگاه های خدمات رسان، تجهیز 
همدلی  و  وحدت  ها،  بانک  و  ها  بیمارستان 
مسئولان و... را مأمنی برای رفع مشکلات مردم 

و حرکت در مسیر توسعه عنوان کرد.
در ادامه نیز پیگیری بودجه سال 97 استان و 
پیش بینی اولویت های جدید شهرستان  از 
جمله موضوعاتی بود که از سوی این نماینده 
مورد  اسلامی  شورای  مجلس  در  کرج  مردم 

تأکید قرار گرفت.
فرماندار  به  خیرمقدم  با  همچنین  کولیوند 

جدید شهرستان کرج و اشاره به اینکه تغییرات 
امروز وجود داشته  به  تا  از گذشته  مدیریتی 
است، گفت: این ما هستیم که باید با اعمال 
خود در هر جایگاه خدمتی که قرار داریم، توشه 
ای پر بار از خدمت صادقانه به مردم را برای 

خود مهیا نماییم.

 دغدغه های مردم بخش آسارا ویژه دیده 
شود

اولویت  و  آسارا  بخش  دیگری  محور  در  وی 
های این منطقه را مورد اشاره قرار داد و بیان 
کرد: باید وقت ویژه ای برای این بخش که 8۰ 
کیلومتر از ابتدای جاده تا تونل کندوان با ۵۰ 
پارچه آبادی است، گذاشته شود و دغدغه های 

ساکنان این منطقه را برطرف کرد.
معرفی »سیروس شفقی« بعنوان فرماندار جدید 

شهرستان کرج
استاندارالبرز در ادامه از تلاش های فرماندارسابق 
شهرستان کرج قدردانی کرد و گفت: ایشان از 
با  بودند؛  مسائل  پیگیر  و  اخلاق  با  مدیران 
شناختی بیش از دو دهه »مهندس سیروس 
شفقی« را به عنوان فرماندار کرج معرفی کردم.

وی افزود: تجربه موفق در شهرداری های گیلان 
نیز  آستارا  فرمانداری  در  و  سال  مدت 8  به 
کارهای خوبی انجام دادند و از مدیران با درایت، 
با تجربه هستند. به ایشان نیز تأکید داشتم که 
از نیروهای اصیل، پاکدست و امین و فرزندان 
شهرستان کرج و استان البرز استفاده لازم را 
ببرند تا بتوانیم نیازهای بخش های مختلف را 

برطرف نماییم.
وی ادامه داد: در همه بخش ها باید در کنار هم 
با اتحاد و وحدت با هر اندیشه ای منبعث از نظام 

جمهوری اسلامی و دولت حرکت کنیم.

اخبار کوتاهآخرین خبر استاندار البرز در آیین معارفه فرماندار جدید کرج مطرح کرد

اشتغال، اولویت اول
 البرز است

تیلدا  حسینی
البرز در آیین معارفه فرماندار جدید کرج بر اهمیت توجه مدیران  استاندار 

استانی بر انتخاب نیروها تاکید کرد.  

با  البرز  مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
وظیفه هماهنگی،  بحران  اینکه ستاد  بیان 
دارد  را  صحیح  راهبردهای  ارائه  و  نظارت 
گفت: بر این اساس بر روند آماده باش تمامی 
دستگاه های خدماتی، امدادی، امنیتی، تامین 
شبانه  صورت  به  ضروری  امکانات  و  ارزاق 

روزی نظارت داریم.
مهدی مهرور با تاکید بر اینکه رعایت نکات 
ایمنی در حوادث، شدت آسیب ها را تا حدود 
زیادی کاهش می دهد افزود: ضرورت دارد 
چنانچه افراد در منزل هستند از خوابیدن زیر 
لوسترها، کمدها و تابلوهای سنگین و غیره 

پرهیز کنند.
تمامی  زلزله  وقوع  روز  در  داد:  ادامه  مهرور 

افرادی که صدمه دیدند به دلیل عجله و عدم 
خروج صحیح از منزل بود، بنابراین انتظار می 
رود همراه با سرعت، خونسردی و آرامش نیز 

حفظ شود.
این مسئول گفت: ساکنان ساختمان های 
ساختمان  مدیر  راهنمایی  با  مرتبه  بلند 
می توانند با یک مانور و تمرین کوچک، 
اضطراری  خروج  برای  را  لازم  آمادگی 

کسب کنند.
وی افزود: روش های پناه گیری صحیح در 
هنگام وقوع زلزله اطلاع رسانی شده بنابراین 
شهروندان می توانند این امر را مرور و تمرین 

کنند.
*با حفظ خونسردی نکات ایمنی رعایت شود

مهرور با اشاره به لزوم تهیه یک کیف کوچک 
از مایحتاج ضروری و امدادی برای هر خانواده 
اضافه کرد: در ساختمان ها و منازل تا جای 
ممکن از قفل کردن درها پرهیز شود تا روند 
تردد در مواقع بحران با سرعت بیشتری دنبال 

شود.
با دستور  البرز  بحران در  وی گفت: کمیته 
استاندار البرز تشکیل شده و به صورت شبانه 
روزی جهت هماهنگی و نظارت کمیته های 
شهرستان ها و روند آماده باش دستگاه های 
خدماتی، امدادی، امنیتی و... اهتمام ویژه ای 

دارد.
البرز  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل 
نفتی  های  فراورده  شرکت  رییس  افزود: 

استان یکی از اعضای اصلی کمیته بحران 
ویژه  تدابیر  اتخاذ  با  اساس  این  بر  و  بوده 
تاکنون هیچ گونه کمبودی در حوزه سوخت 

استان نداشتیم.
وی خاطرنشان کرد: مردم به شایعات توجهی 
نکنند و اخبار موثق را تنها از مراجع رسمی 

دنبال کنند.

نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی 
بخش  در  چالوس  جاده  روستاهای  گفت: 

سوخت نیازمند توجه ویژه هستند.
و  تودیع  مراسم  در  کولیوند  محمدجواد 
معارفه فرماندار شهرستان کرج با بیان اینکه 
سابق شهرستان  فرماندار  تکریم  آیین  در 
کرج و معارفه فرماندار جدید هستیم، اظهار 

کرد: اساس کار فرمانداران باید معطوف بر 
توصیه های حضرت امیر )ع( به مالک اشتر 

باشد.
وی بـا بیـان اینکـه در طـول ۳8 سـاله 
انقلاب اسـلامی عوامل فراوانی در توسـعه 
ایـن اسـتان دخیـل بوده اسـت، افـزود: به 
سـبب افزایـش مهاجـرت توسـعه خوبـی 
در ایـن اسـتان بـه وجـود نیامـده اسـت، 
متاسـفانه بسـیاری از مشـکلات به سمت 

جلـو پیـش بـرده می شـود.
نماینده مردم کرج مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر لزوم توجه مقوله مهم اشتغال 
در سطح استان البرز، تصریح کرد: توجه به 
مباحث مهمی چون آموزش بستر توسعه 

استان را بیش از پیش فراهم می کند بدون 
شک این مهم تنها با همدلی و همکاری 
همگانی محقق می شود، خدمت به مردم 

خارج از ابعاد سیاسی ارائه می شود.
کولیوند با بیان اینکه باید در مسیری قرار 
توسعه  در خصوص  کار  سرعت  که  گیریم 
با شناخت بیشتر بالا رود، خاطرنشان کرد: 
و  مسائل  به  اشراف  کافی  باید  مسئولان 
بتوانند  تا  باشند  داشته  استان  معضلات 

متناسب با آن تصمیم گیری کنند.
وی با تاکید بر اینکه برخورداری از روحیه 
بالا، شکیبایی و صبوری در راستای مقابله 
با مشکلات مردم الزامی است، گفت: اتحاد 
مجلس  در  البرز  استان  مردم  نمایندگان 

شورای اسلامی زبان نزد همگان است، قول 
می دهیم حمایت ویژه ای از استان داشته و 
در خصوص مباحث بودجه ای مساعدت لازم 

را داشته باشیم.
نماینده مردم کرج مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر اینکه مدیران جابجا شده مدیران 
امیدواریم مدیران  اظهار کرد:  بودند،  خوبی 
جدید منشا خیر و برکتی مضاعف برای استان 

البرز، شهرستان کرج باشند.  
وی گفت: کار ویژه ای طی ۳8 سال گذشته 
در بخش بزرگ آسارا صورت نگرفته است، ۵4 
پارچه آبادی و روستا در این بخش وجود دارد 
که به توجه ویژه در بخش سوخت نیازمند 

است.

دانشگاه  فناوری  و  تحقیقات  معاون 
علوم پزشکی البرز با اشاره به سهم یک 
درصدی استان البرز از بودجه تحقیقات 
کشور، گفت: سال جاری ۰.۵۵ درصد از 

این بودجه تحقق یافته است.
همایش  در  سپهر  نوری  محمد 
از  تجلیل  و  پژوهش  گرامیداشت 
پژوهشگران برتر دانشگاه علوم پزشکی 

دانشگاه  به  اینکه  بیان  با  البرز،  استان 
علوم پزشکی البرز بیش از 9 ماه است که 
اعتباری تخصیص داده نشده است، اظهار 
کرد: این درحالی است که سال گذشته 

در همین زمان چند بار بودجه به این 
دانشگاه تعلق گرفت.

معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم 
پزشکی البرز با بیان اینکه چراغ پژوهش 

در استان البرز روشن نیست، عنوان کرد: 
متاسفانه طی سال جاری هیچ حمایتی از 

بخش پژوهش نشده است.
وی با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی 
استان البرز رتبه هجدهم را در مجلات 
است،  داده  اختصاص  خود  به  مطرح 
این استان موفق  تاکید کرد: همچنین 
به کسب سوم در بخش پژوهش کشور 

شده است.
نوری سپهر با اشاره به اینکه دانشگاه علوم 

پزشکی البرز در بخش درمانی در وضعیت 
مناسبی قرار گرفته است، بیان کرد: این 
استان توانسته است حدود یکهزار و 4۰۰ 
اضافه  استان  های  بیمارستان  به  تخت 

کند.
درصد  یک  باید  اینکه  به  اشاره  با  وی 
بودجه تحقیقات کشور مربوط به استان 
البرز است، خاطرنشان کرد: این استان تا 
کنون موفق به دریافت ۵۵ صدم درصد از 

این اعتبار شده است.

در پی وقوع زلزله ۵.2 ریشتری صورت گرفت

البرز در آماده باش کامل

نماینده مردم کرج مجلس شورای اسلامی:

روستاهای جاده چالوس در بخش سوخت نیازمند توجه ویژه هستند

معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی البرز:

سهم استان البرز از بودجه تحقیقات کشور یک درصد است 

پاسخ به شایبه صدای زلزله و وقوع 
زلزله بزرگ تر در تهران و البرز

یک استاد دانشگاه و کارشناس زلزله با اشاره به اینکه به نظر 
می رسد زلزله اخیر تهران زمین لرزه اصلی بوده است، گفت: وقوع 
لرزه های با قدرت کمتر پس از زلزله اخیر تهران نشان می دهد که 

زلزله چهارشنبه شب زلزله اصلی بوده است و نه یک پیش لرزه.
مازیار حسینی در پاسخ به شایبه های زلزله چهارشنبه شب ملارد 
که در تهران و البرز نیز احساس شد، با بیان این که با توجه به شدت 
زمین لرزه و عمق کانونی به نظر می رسد این زمین لرزه اصلی بوده 
است، گفت: اگر زلزله اخیر یک پیش لرزه بود می بایست در فاصله 
زمانی کوتاهی زلزله اصلی رخ می داد و این موضوع را ما در زلزله 
کرمانشاه نیز تجربه کردیم، ولی وقوع لرزه های با قدرت کمتر پس 
از زلزله اخیر تهران نشان می دهد که این زلزله، زلزله اصلی بوده 

است و نه یک پیش لرزه.
عوامل  درباره  شده  مطرح  شایعات  به  پاسخ  در  ادامه  در  وی 
غیرطبیعی در وقوع این لرزش ها و نقش آنها در زلزله اخیر پایتخت 
با رد این شایعات، اظهار کرد: در وهله اول نکته حائز اهمیت آن 
است که اگر عوامل غیرطبیعی در وقوع این لرزش نقش داشت 
نمی بایست پس لرزه های بعدی رخ می داد و از سویی دیگر نیز 
عوامل غیرطبیعی و یا انفجار که در برخی شایعات به عنوان عامل 
وقوع این زمین لرزه عنوان شده اند در سطح زمین رخ می دهند و 
این در حالی است که زلزله چهارشنبه شب تهران بر اساس اعلام 
مراکز لرزه نگاری کشورمان و سایر نقاط دنیا در اعماق زمین رخ 
داده است. از این رو می توان با قاطعیت بی اساس بودن این شایعات 

را اعلام کرد.
کارشناس لرزه نگاری و استاد دانشگاه در پاسخ به سوال دیگری 
درباره ی اعلام برخی اخبار مبنی بر شنیده  شدن صدای مهیب 
در مناطق مختلف پیش از وقوع زلزله، گفت: موج اولیه زمین 
لرزه موج موسوم به P است که با توجه به طولی بودن آن قابل 
شنیدن بوده و در بسیاری از زلزله های دیگر نیز صدای مهیب آن 
به گوش رسیده است، لذا این موضوع مساله غیرعادی نبوده و 

نگران کننده نیست.
وی در پاسخ به این سوال که برخی معتقدند که گسل های تهران 
با زمین لرزه شب گذشته فعال شده است گفت: گسل های 
پایتخت و اطراف آن فعال هستند و تغییراتی هم دارند و نباید 

عنوان شود که فعالیتشان آغاز شده چراکه فعال هستند./ ایسنا

خبر

فرمانده انتظامی شهرستان فردیس خبر داد:

کشف ٤۵۰ کیلو موادمخدر سنتی و 
صنعتی در شهرستان فردیس

فرمانده انتظامی شهرستان فردیس از کشف 4۵۰ کیلو مواد مخدر 
سنتی و صنعتی در این شهرستان طی سال جاری خبر داد.

سرهنگ ایوب احمدی در دیدار مردمی با شهروندان فردیس که در 
مسجد جامع حضرت ابوالفضل )ع( شهرک وحدت این شهرستان 
انجام شد، ایجاد نظم و امنیت را وظیفه پلیس دانست و اظهار کرد: 
استقرار معاونت های پلیس و راه اندازی مرکز تعویض پلاک در 
این شهرستان از جمله اقداماتی است که تاکنون انجام شده است.

وی در بخش دیگری با اشاره به اینکه اجرای طرح جمع آوری 
معتادان و نگهداری آنها در کمپ های اجباری به اعتبار  نیاز دارد، 
افزود: اجرای طرح جمع آوری و نگهداری معتادان متجاهر کاهش 

6۰ تا 7۰ درصدی جرائم خرد را به دنبال داشته است.
سرهنگ احمدی تاکید کرد: متاسفانه به دلیل عدم حمایت های 

مالی، اجرای این طرح به نوعی متوقف شده است.

شهرستان فردیس حتی یک دوربین پایش تصویری ندارد
وی در بخش دیگری با تاکید بر لزوم ایجاد سیستم پایش تصویری 
در سطح شهرستان، خاطرنشان کرد: شهرستان فردیس حتی یک 
دوربین پایش تصویری ندارد حل این مشکل با همکاری شهرداری 

میسر خواهد بود.
علاوه  تصویری  پایش  اینکه  بیان  با  فردیس  انتظامی  فرمانده 
بر کنترل ترافیک شهری، موجب افزایش امنیت نیز می شود، 
عنوان کرد: امنیت روستای فرخ آباد از زمان ایجاد سیستم پایش 

تصویری افزایش و آمار جرائم در این روستا کاهش یافته است.
وی  در بخش دیگری به آمار کشف مواد مخدر در شهرستان 
فردیس اشاره کرد و گفت: در سال جاری بیش از 4۵۰ کیلوگرم 

مواد مخدر صنعتی و سنتی کشف و ضبط شده است.

خبر

رستاخیز خبر
پایگاه خبری تحلیلی

rastakhiznews.ir



»دنیای هوادار« به یاد روح قلم
 زنده یاد ناصر احمدپور 

منتشر می شود 8 صفحه تمام رنگی شماره 19 - شنبه 2 دی 1396 

روزنامه ورزشی - اقتصادی

ارائه مشاوره در خصوص راهکارهای سازمانی شبکه
تامین تجهیزات مختلف شبکه 

طراحی شبکه و دیتاسنتر مطابق با استانداردهای بین المللی
ارائه خدمات اینترنت پر سرعت به صورت ارائه خدمات پهنای باند wireless و خدمات تکمیلی آن

اینترنت فقط

شماره تماس:    74496 ۰21    -    ۳569 ۰26

بررسی آمادگی رئال مادرید و 
بارسلونا برای الکلاسیکو

به خاطر یک مشت امتیاز!
دوئل در برنابئو

  آغاز راند دوم لیگ برتر 

 بوی یلدا ؛ بوی توپ

علی دایی: مدیران سابق پرسپولیس 
برایم گردن کلفتی کردند

یلدا بدون یاران همیشگی مان 
دلچسب نبود

به عنوان طولانی ترین شب  یلدا  شب 
فرهنگی  های  ویژگی  و  اعتبار  از  سال 

بسیاری برای ما ایرانیان برخوردار است.
شب یلدا که همه سال در شب پیش از 
آغاز فصل زمستان )۳۰ آذرماه( از سوی 
ما ایرانیان گرامی داشته می شود یادآور 

خاطرات بسیاری است.
خاطراتی از گذشته های دور و نزدیک 
که در خانه پدربزرگ ها و مادربزرگ ها 

به دور هم جمع می شدیم و با آجیل و میوه که از عناصر اصلی این 
ایام محسوب می شود به سخنان شیرین و پرمهر و محبت بزرگان 
فامیل گوش می دادیم. خوشبختانه این مراسم همه ساله با میل و 
علاقه روزافزون ما ایرانیان به سنت های دیرینه فرهنگی مان برگزار 
می شود و حداقل اینکه در این ایام که فاصله ها بسیار زیاد شده و 
مردم بنا به دلایل مختلف از هم دور شده اند، یک از معدود رسومی 
است که افراد را به یکدیگر نزدیک می کند و حداقل یک شب در 

سال به دور هم نشسته و به یاد ایام به مرور خاطرات می پردازند.
اگرچه یلدا برای ما هم مثل همه ایرانیان پیام آور شادی و خاطرات 
خوش ایام است اما چند سالی است که به دلیل از دست دادن دو 
دوست و همکار قدیمی مان در جامعه مطبوعات ورزشی، خاطرات 
شیرین مان به تلخی گراییده است. زنده یاد ناصر احمدپور و شادروان 
عباس عبدالملکی که هردو از پیشکسوتان جامعه مطبوعات ورزشی 
کشورمان بودند، در شب یلدای سال جاری در جمع دوستان و یاران 
مطبوعاتی خود نبودند تا مثل گذشته با مرور خاطرات شیرینی که 
از بابت سال ها همکاری با یکدیگر داشتیم، بلندترین شب سال را با 

شیرینی تعریف شده برای آن سپری کنیم.
اواخر سال ۵8 بود که در یکی از روزهای سرد پاییزی در ورزشگاه 
امجدیه با ناصر احمدپور به عنوان یک همکار تازه وارد آشنا شدم. 
البته خود من نیز تنها یک هفته پیش از ناصرخان )آن طور که 
همکاران مطبوعاتی مان صدایش می کردند( و تنها با ۱7 سال سن 
همکاری ام را با روزنامه ورزشی متعلق به شادروان حسین فکری 
آغاز کرده بودم. این دوستی و همکاری که مایه آن در ماه های 
پایانی سال ۵8 گذاشته شد تا زمان درگذشت ناصر احمدپور که 
باید وی را بنیان گذار بسیاری از روزنامه ها و هفته نامه های ورزشی 

ایران بدانیم، ادامه داشت.
روزها و ایام بسیاری را در محیط های مطبوعاتی و در سفرهای 
پرتعداد ورزشی در کنار هم گذراندیم به نحوی که از ما دو نفر به 
عنوان دوقلوهای مطبوعاتی یاد می کردند اما این همکاری با مرگ 
نا به هنگام رفیق سال های جوانی و میان سالی ام به پایان رسید 
و حالا مجبور هستم ایام فرهنگی و اعیاد ملی و مذهبی مان را در 
فراق »یار« طی کنم. زنده یاد عباس عبدالملکی هم یکی دیگر از 
دوستان و همکاران مطبوعاتی مان بود. مرحوم عبدالملکی از دهه 
شصت با هفته نامه پهلوان پا به عرصه مطبوعات ورزشی گذاشت 
و تا روزی که از میان یاران خود پر کشید و به ملکوت اعلی رفت 

مسئولیت های رسانه ای اش را ادامه داد.
روزنامه خبر ورزشی که در سال 76 پا به عرصه مطبوعات ورزشی 
گذاشت، اولین فضایی بود که ما سه نفر در کنار هم به فعالیت رسانه 
ای پرداخته و به لطف حضور همکاران جوان و بسیار توانمندمان در آن 
ایام خبر ورزشی را به پرطرفدارترین و تاثیرگذارترین روزنامه ورزشی 
کشورمان تبدیل کردیم. همکارانمان در آن ایام هنوز خاطرات خوبی را 
که به عنوان همکار در کنار دو یار سفر کرده مان یعنی شادروان ناصر 

احمدپور و زنده یاد عباس عبدالملکی تجربه کردند، از یاد نبرده اند.

استقلال زنگ خطر را
به صدا درآورد

موفقیت فوتبال باشگاهی و ملی مان 
یا  موقیت  به  ای  نانوشته  وابستگی 
تیم پر طرفدار استقلال و  ناکامی دو 

پرسپولیس دارد. 
حتی اگر اکثریت تیم ملی هم در اختیار 
این دو باشگاه پر طرفدار تهرانی نباشد 
اما باز نمی توان منکر تاثیر پذیری تیم 
های ملی فوتبال کشورمان از سرخابی 
های پایتخت شد. در فصل جاری رقابت 

های باشگاهی، پرسپولیس مانند دو سه فصل اخیر بسیار پر فروغ 
ظاهر شده اما ناکامی غیر قابل پیش بینی استقلال در ابتدای فصل 
نگرانی هایی را به همراه آورد که حداقل تاثیر آن را می تواندر 
کاهش میانگین تماشاگران از بازی های این تیم و به تبع آن در 

کل رقابت ها دید.
استقلال در هفته های نخست آنقدر ضعیف ظاهر شد که حتی 
طرفداران رقیب سنتی خود را هم نگران کرد. اما پس از تغییر و 
تحولات فنی در این تیم پرستاره که بنا به گفته مدیران آن »گران 
ترین« تیم تاریخ استقلال در فوتبال باشگاهی ایران می باشد، روزنه 
های امید مجددا پدیدار گشت. تا نگرانی های اولیه جای خود را 
به امید دهد. البته استقلال در فصل اخیر نتوانسته است هنوز یک 
پیروز نسبتا قاطع برابر تیم های مطرح فصل جاری بدست بیاورد و 
حتی برتری سه بر صفر مقابل ایران جوان در جام حذفی را هم نباید 
خیلی بزرگ قلمداد کنیم. ولی روند رو به رشد آبی پوشان از زمان 

حضور شفر بر  مسند فنی این تیم را نباید نادیده گرفت.
استقلال نیم فصل نخست را با صعود به رده های میانی جدول به 
پایان برد. ضمن آنکه در نیم فصل دوم به دلیل بازیهای پرتعداد 
خارج از خانه، شرایط سختی را تجربه خواهد کرد. اما واقعیت 
این است که باید بپذیریم استقلال از بحران خارج شده است و 
قطعا روزهای بهتری را در فصل جاری پیش رو خواهد داشت و 
این موضوع نوید این مهم است که بازیهای لیگ حرفه ای فوتبال 
باشگاهی کشورمان در ادامه راه از جذابیت بیشتری برخوردار می 
شود. آن هم در دوره ای که منجر به حضور تیم ملی فوتبال ایران 

در جام جهانی ۲۰۱8 روسیه خواهد شد.
دوباره  گیری  اوج  با  اگر  جاری  فصل  در  پرسپولیس  موفقیت 
استقلال تهران، تراکتورسازی تبریز و سپاهان اصفهان همراه شود 
و باتوجه به عملکرد مناسب تیم هایی چون ذوب آهن اصفهان و 
فولاد خوزستان در بازیهای نیم فصل نخست، می توان به آینده با 

امیدواری بیشتری نگریست.

یادداشتیادداشت

مهرداد تیموری

نمی دانم این فوتبال 
چه  تا  و  کجا  به  تا 
زمانی باید اینقدر بی 
در و پیکر باشد که هر 
کسی و با هر هدفی 
ضمن استفاده ابزاری 
از این وسیله نوظهور 
پدیده اجتماعی بهره 

مند گردد و بعد هم عطای آن را به لقایش 
بخشد؟ سازمان دهی؛ ساختار؛ هدفگذاری؛ 
جذب؛ نگهداشت؛ سرمایه گذاری؛ آمیخته 
های بازاریابی و اساسا واژه های مدیریت و 
از چه  این چرخه  بازرگانی در  و  مهندسی 
جایگاه و اعتباری برخوردارند که هرکس با 
هر پیشنه ای به آن ورود می کند و متأسفانه 

صاحب نظر و صاحب قدرت هم می شود.
منکر اینکه وقتی ساختار و اساسا چرخه این 
فرایند معیوب باشد می بایست منتظر هر 
رخدادی بود نیستم! اما اینکه در این چرخه 
معیوب، عابر بانکی که نسبت به پول ها و 
نوع سرمایه گذاری وی شبهه وجود دارد و 
موضوع آورده او بر اساس شنیده ها در هاله 
ای از ابهام قرار دارد و بر اساس اخبار شنیده 
طعم زندان را هم چشیده است اکنون مجدد 
به پرسپولیس ورود نماید و در مراکز تصمیم 
گیری آن عرض اندام کند، موضوعی است 

که باید پیرامون به کنکاش پرداخت.
چرا عابر بانک سال هاست به مجموعه ای 
بزرگترین  و  دارد  طرفدار  ها  میلیون  که 
منبع اقتصادی در فوتبال به شمار می رود 
هوس  گاها  او  چرا  دهد؟  می  نشان  علاقه 

خرید این باشگاه را که می دانیم ریشه در 
جریانات سیاسی و بعضا حاکمیت دارد در 

سر می پروراند؟
و  عواطف  در  ریشه  اگر  علاقه  میزان  این 
فطرت وی دارد حرفی نیست. اما اگر ریشه 
در برخی موضوعات دارد که قطعا برای هر 
فرد علاقمند به جریان اقتصادی و مارکتینگ 
می تواند جذابیت صد چندان در حوزه اقتصاد 
داشته باشد مشخصا این موضوع مورد سوال 
عابر  بینیم  می  وقتی  که  بخصوص  است. 
بانک بلافاصله پس از رهایی از بند با سرعتی 
این  به  حضور  به  نیل  قبل  از  تر  مضاعف 

مجموعه پیدا می کند!؟
آن  دوباره  مقال  این  در  نیست  این  قصدم 
روزهایی را خاطر نشان کنم که نوشتم چرا 
باید در میان هزاران افراد متمول و علاقمند 
به ورزش و ایضا پرسپولیس در این جامعه 
عابری بانکی که لگد به پشت گربه نزده و 
حتی به قول علی پروین بقال سرکوچه شان 
به  نزدیک شدن  با  را نمی شناخت  او  هم 

پرسپولیس از کفر ابلیس معروف تر شود و 
برای هر ورزشکاری که مدال می آورد خانه و 

ماشین اهدا کند؟
بگذارید این سوال را طور دیگری مطرح کنم. 
کدام آدم متمول را سراغ دارید با عرق جبین 
به سرمایه هنگفت رسیده باشد و این چنین 
حاتم بخشی کند که عابر بانک این چنین 
و بی مهابا دست به جیب می شود؟ آیا اگر 
کسی پول خودش بود چنین دلی داشت؟ یا 
نه پول که در کیسه میهمان بود؛ خرج کردن 

آن آسان بود؟
قبول که در نیل به اهداف چشم انداز باید به 
استقبال بخش خصوصی رفت و در فوتبال 
ما چون بستر حضور بخش خصوصی فراهم 
نیست و اساسا مزیت رقابتی در این حوزه 
معنا دار نیست. جذابیتی برای حضور بخش 
نیز  ها  آن  حضور  و  ندارد  وجود  خصوصی 
بکرات ثابت شده موقتی و بدون نتیجه بود. اما 
اینکه با چنین رویکردی حضور افراد منفعت 
طلب را که به دنبال گذر از بحران های مالی 
خود ساخته هستند به فال نیک بگیریم نه 

تنها پذیرفتنی نیست بلکه فوتبال ما را به 
منجلابی فرو خواهد برد که بیرون آمدن از آن 
ساده نیست. بی جهت چنین ادعایی ندارم به 
حضور همین عابر بانک در فوتبال و در کنار 
پرسپولیس نگاه کنید خاطرات حاج عباس 
انصاری فر و سپس دوستی سینوسی عابر 
بانک با امیرعابدینی و همچنین علی پروین 
را از نظر بگذرانید. حرف های هرز از چندی 
حبیب کاشانی را بیاد آورید. کارنامه استیل 
روزها  این  و  تداعی کنید  را در ذهن  اذین 

ماجرای طارمی! چه چیزی عاید می گردد؟
آیا به ظهور و سقوط چنین فردی در فوتبال 
نباید شک کرد؟ به اینکه او می خواست با 
وام دار کردن برخی پیشکسوتان پرسپولیس 

خریدار این باشگاه شود. چطور؟
باید و باید و باید از حضور چنین افردای را 
که به دنبال رفع و رجوع مقاصد دیگر خود 
هستند در فوتبال ممانعت کرد و آن ها را 
ورزش  و  فوتبال  محدوده  از  همیشه  برای 
زدود. باشد که به موقع از کل جریانات ظهور 

و سقوط عابر بانک پرده بردای کنیم!

پول که در کیسه میهمان بود!

ظهور تا سقوط »عابر بانک«

آیا به ظهور و سقوط چنین 
فردی در فوتبال نباید شک 

کرد؟ به اینکه او می خواست 
با وام دار کردن برخی 

پیشکسوتان  پرسپولیس 
خریدار این باشگاه شود. 

چطور؟

والورده: گارد افتخاری
 از بارسا نخواهید دید

زیدان: گارد افتخار بارسا 
کوچکترین اهمیتی برایم ندارد

رستاخیز خبر
پایگاه خبری تحلیلی

rastakhiznews.ir

مهرداد  فرشیدی
مجید  سعیدی
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لیونل مسي- آخرین تمرینات تا ال کلاسیکو.. آماده براي کسب سه امتیاز دنیل آلوز- لحظات عجیب، رویایي با یک شرکت بي نظیر در قطرکریستیانو رونالدو- ما، رئال آماده تر از همیشه. برنده ایم
مهم

رونالدوي برزیلي- تصویر دو مهاجم با خصوصیت هایي مشابه در یک 
کشور. اکنون زمان تو است تا گل بزني و بتازي پسر.

دیگو سیمئونه، سرمربی اتلتیکو مادرید، 
تاکید کرد که علی رغم شایعات اخیر در 
مورد رفتن آنتوان گریزمان به بارسلونا، 
همچنان به این بازیکن اطمینان کامل 

دارد.
او به خبرنگاران گفت:« هیئت مدیره این 
موضوع را به بهترین شکل مدیریت می 
کند و آنچه به سود باشگاه است، انجام 

راضی  بسیار  آنتوان  از  من  دهد.  می 
بینم،  می  آنچه  براساس  من  هستم. 
تصمیم می گیرم و می بینم که او بسیار 

متعهد و پیگیر است.

سیمئونه: هنوز به گریزمان اطمینان کامل دارم

تیم  دو   - تیموری  مهدی 
فصل  این  در  منچستر  شهر 
جزیره  لیگ  های  رقابت  از 
تیم  دیگر  از  را  خود  حساب 
بخصوص  اند.  کرده  جدا  ها 
سیتیزن ها که بدجوری با پپ 
همچنان می تازند. دربی شش 
امتیازی در اولدترافورد هم که 
از روزنه های امید مورینیو و 

شاگردانش برای توقف آنها شمرده می شد با پیروزی پپ بر آنها 
از بین رفت و  راهشان برای قهرمانی هموارتر و با اعتماد به نفسی 
قوی تر از قبل اختلاف امتیازشان با تیم دوم جدول را به عدد ۱۱ 

می رساندند که رساندند! 
این دیدار یکی از مهم ترین بازی های فصل برای خوزه محسوب 
می شد. یک دربی سنتی. دیداری دیگر با پپ و فرصتی برای 
تیم اش در کورس  او. حفظ  ترمیم رکورد ضعیف اش مقابل 
قهرمانی و موضوع مهم دیگر آنکه: »قرمز« نگه داشتن آسمان 
منچستر! شاید همچنان شوک باخت در دربی است که باعث 
نمایش های ضعیف و نچسب شیاطین سرخ در دیدارهای پس از 
دربی شده است. تا جایی که آنها مقابل بریستول سیتی شکست 

خورده و از کارابوا کاپ هم حذف شدند!
همگان می دانند که روابط این دو هرگز خوب نبوده که هیچ 
روز به روز تیره تر از قبل شده است. از زمان رقابتشان برای تکیه 
بر هدایت بارسلونا و ماجرای پروتکل نه گانه ی این تیم برای 
استخدام یک سرمربی برای باشگاه که مورینیو نتوانست طبق آن 

به نیمکت داغ نوکمپ برسد.
کمی بعدتر آن حذف تلخ پپ از اینتر خوزه در لیگ قهرمانان و 
دویدن های فراموش نشدنی و شیطنت آمیز خوزه پس از سوت 
پایان بازی در میانه ی میدان. سپس ال کلاسیکوهای جنجالی 
از شکست ۵-۱ خوزه مقابل پپ تا شکستن رکورد امتیاز رئال 
مورینیو در یک فصل لالیگا. حال این دشمنی دیرینه از فصل 
پیش به جزیره رسیده است. فصل گذشته هردو در لیگ ناکام 
ماندند اما فصل جاری را پپ و تیمش برق آسا آغاز کرده و ادامه 
می دهند. شاید نوبت برتری خوزه بر پپ فصل بعدی باشد. البته 
که هنوز هم برای قضاوت این فصل زود است و به هیچ تیمی 
در ماه دسامبر جام قهرمانی نداده اند و یک نیم فصل دیگر باقی 

مانده است...

یادداشت

صلاح: قطعا لیورپول در این فصل 
جام می گیرد

محمد صلاح، مهاجم لیورپول مطمئن است که تیمش در این 
فصل موفق به کسب جام خواهد شد.

با این حال تیم او در لیگ برتر ۱8 امتیاز با صدرنشین فاصله دارد  
ولی در چمپیونزلیگ، جام حذفی و جام اتحادیه شانس قهرمانی 
دارند. حال صلاح مدعی شد که تیمش قطعا در یک رقابت 
به قهرمانی خواهد رسید. او گفت:»ما هر روز سخت در تلاش 
هستیم تا جامی کسب کنیم و من مطمئنم امسال یک جام 
خواهیم برد. همیشه می گویم که می خواهم یک جام کسب کنم. 
به اینجا آمدم تا جام ببریم. برای بردن جام در این باشگاه، برای 
ما، برای هواداران.  دوست دارم در اینجا جام ببریم.« صلاح درباره 
رابطه اش با مانه گفت:»ما دوستان نزدیک هستیم، همدیگر را 
دوست داریم، او شخصیتی فوق العاده دارد و بازیکنی با کیفیت و 
سرعتی استثنایی است. خیلی خوشحالم که یک آفریقایی دیگر 

در تیم ما هست.«

رسمی: ماریو گومز به 
»اشتوتگارت« پیوست

ماریو گومز، مهاجم آلمانی، به باشگاه اشتوتگارت  پیوست.
گومز فوتبالش را در باشگاه اشتوتگارت آغاز کرد و از رده های 
سنی این تیم به تیم اصلی رسید. سپس راهی بایرن مونیخ شد 
و 4 سال در این تیم توپ زد و پس از بایرن راهی فیورنتینا شد. 
او سه سال در فیورنتینا حضور داشت که یک فصل آن به صورت 
قرضی در بشیکتاش سپری شد. سپس او راهی ولفسبورگ شد 
و یک فصل در این تیم بازی کرد و حالا پس از 8 سال به تیم 
سابقش بازگشته است. او در این رابطه گفت:»خیلی خوشحالم که 
به خانه بازگشته ام، جایی که همه چیز برای من آغاز شد. تلاشم 

را می کنم که اشتوتگارت را در بالاترین سطح نگه دارم.«

احتمال حضور برگمپ روی 
نیمکت  سوانسی

نشریه دیلی اکسپرس از احتمال حضور دنیس برگ کمپ، اسطوره 
باشگاه آرسنال روی نیمکت سوانسی خبر داد. 

برگ کمپ که به عنوان دستیار مربی در تیم آژاکس فعالیت 
می کرد، امروز از این تیم اخراج شد و فعلا در تیمی مشغول به 
کار نیست. با این حال شایعات حاکی از احتمال حضور او در 
تیم های پایه آژاکس است. در سوی دیگر، باشگاه سوانسی پس 
از اخراج پل کلمنت، به دنبال سرمربی جدید است. حال نشریه 
دیلی اکسپرس مدعی شد که باشگاه سوانسی که در سال ۲۰۱۵ 
به دنبال جذب برگ کمپ بود، بار دیگر در تلاش است اسطوره 
هلندی را راهی ولز کرده و روی نیمکت تیمش بنشاند.  البته با 
توجه به اینکه برگ کمپ امروز از هدایت آژاکس کنار گذاشته 
شده، قطعا تصمیم گیری برای او دشوار خواهد بود ولی تکلیف 

حضور یا عدم حضورش، به زودی مشخص خواهد شد.

مورینیو: برنامه ریزی کریسمس
 به سود رقباست

ژوزه مورینیو، سرمربی یونایتد معتقد است برنامه این تیم در 
کریسمس از دیگر رقبا دشوارتر است.

او در مورد دیدار برابر لسترسیتی گفت:» خبر خاصی نیست و 
ترکیب ما همان است. در دیدار برابر بریستول به خیلی از بازیکنان 
استراحت دادیم و برخی بازیکنان خوش شانس بودند که با ما 
سفر نکردند. لستر ۲ سال قبل تیم فوق العاده ای داشت؛ اما انتظار 
از این تیم برای ارائه نمایشی مانند تیم های مدعی دشوار است؛ 
ولی به هر حال آنها امسال هم تیم خوبی دارند و هیچ رویا و 
البته هراسی ندارند.« و در نهایت در مورد برنامه ریزی کریسمس 
افزود:» به چلسی 8 روز و به لیورپول و سیتی 7 روز استراحت 
داده شده و برای مدعیان قهرمانی سه روز تعطیلی بین بازی دوم 
و سوم وجود دارد. برای هر ۲۰ تیم برنامه ریزی دشواری بوده؛ 
اما تحقیقات ما نشان می دهد یونایتد مقطع سخت تری از دیگر 

رقبای بالای جدول در این مدت پیش رو دارد«

خبر

خبر

سوت آغاز پرتماشاگر 
ترین رویداد ورزشی 
امروز  دنیا،  تمام 
به   ۱۵:۳۰ ساعت 
از  ما  کشور  وقت 
هفته  هفدهمین 
فصل  های  رقابت 
جاری لالیگا به صدا 

شماره ی  کلاسیکوی«  »ال  از  آید.  می  در 
دویست و هفتاد صحبت می کنیم. نبردی 
که در سرتاسر جهان حتی اگر طرفدار این دو 
تیم نباشد باز هم معیار و ملاک های متعددی 
دارد که شما را به پای تماشای آن می نشاند. 
شبکه های کابلی، سراسری و بنگاه های شرط 
به  نزدیک  بینندگانی  از  اروپایی خبر  بندی 
7۵۰ میلیون نفر در سرتاسر دنیا به صورت 
زنده برای تماشای این دیدار می دهند. پس 
ذکر تنها این نکته جهت یادآوری اهمیت این 
دیدار برای هواداران هر یک از دو تیم کافی 
است. دیداری که اگر شکست در آن را مصادف 
با جهنمی سوزان برای هواداران هر یک از دو 
تیم قلمداد کنیم بلاشک اغراق نکرده ایم. از 
بدو تاریخ تولدشان تا به امروز. جدالی تاریخی 
که اگر تنها دیدارهای رسمی و غیردوستانه را 
در آن ها محاسبه کنیم سهم رئال مادرید 9۵ 

برد و آبی اناری پوشان 9۱ برد و 49 دیدار 
تساوی خواهد بود. اما فصل جاری از آغاز تا 
به اینجای کار متناسب با آمار و ارقام تاریخی 

نبوده است. 
بارسلونا با کسب 4۲ امتیاز از ۱6 مسابقه 
و 4۲ گل زده و ثبت میانگین ۲.6۲ گل 
در هر دیدار بهترین تیم لالیگای این فصل 
تا به اینجا بوده است. در مقابل، رئالی ها 
تحت هدایت »زین الدین زیدان« تا اینجای 
فصل شروع و ادامه ی بسیار ضعیفی را در 

لیگ داشته اند و با ۱۱ امتیاز کمتر از آبی 
اناری در رده ی چهارم به سر می برند. ) 
بازی کمتر ( ۳۰ گل در ۱۵  با یک  البته 
هر  در  گل   ۲ متوسط  میانگین  هم  بازی 
اما  است.  کرده  ثبت  ها  آن  برای  را  بازی 
ال  در  که  است  داده  نشان  تاریخ  همواره 
کلاسکیو و معمولا تمام دربی های حساس 
جهان زمان رویارویی مقابل یکدیگر نتایج 
به دست آمده در طول فصل تاثیر بسزایی 
حیثیتی  مسابقه  این  در  گیری  نتیجه  در 
و حساس ندارد. باید صبر کرد و دید. آیا 
به  و  متوقف  را  بارسا  توانند  می  ها  رئالی 
صدر نزدیک شوند یا کار برایشان سخت تر 

از پیش خواهد شد؟
سینه  عشاق  ما  نداریم.  صداقت  جز  راهی 
چاک فوتبال همواره روزهای پراسترسی را 
پیش از ال کلاسیکو و در جریان آن تجربه 
می کنیم. ما تنها کسانی هستیم که هنگام 
تماشای این بازی دیوانه وار رنج می کشیم 
و از این رنج گاها به اوج لذت و گاه به یاس 
که  حالی  در  رسیم.  می  عمیقی  فلسفی 
هواداران تیم های دیگر، با آسودگی خاطر 
این بازی را تماشا کرده و از دیدنش لذتی 
واقعی می برند. هوادارانی که برای شان مهم 
نیست چه تیمی برنده و چه تیمی بازنده می 

شوند. اما، یک »اما«ی مهم در اینجا نهفته 
است و آن این است که هر فوتبالدوستی در 
این بازی حتی اگر طرفدار هریک از دو تیم 
نباشد این بازی را با شور و هیجان خاصی 

دنبال خواهد کرد. 
به شخصه به یاد دارم جدال های کلاسیک 
و  بسکتبال  چون  دیگری  های  ورزش  در 
حتی والیبال را با جذابیت و هیجان خاصی 
دنبال کرده ام. تماشای آن بازی ها برای من 
مثل گوش دادن به موسیقی »پینک فلوید« 
ابری در  و  در یک آسمان گرگ و میشی 
آستانه ی بارش یا خواندن بی وقفه ی مسخ 
»کافکا« و مسخ شدگی عینی و ساعت ها 

استحاله در آن!
صحبت از قهرمانی و مشخص کردن آن حتی 
در پایان این بازی اگر با برد آبی اناری پوشان 
همراه باشد، باز هم زود است. اما قاعدتا به 
خیلی از پرسش های ما در ادامه ی فصل 
پاسخ خواهد داد. شما چگونه فکر می کنید؟ 
آیا زیزو و شاگردانش راه نجات را پیدا می 
و  برند  می  را  امتیازی  بازی شش  و  کنند 
اختلاف را کم خواهند کرد؟ یا این بارسلونا 
است که اختلاف ۱۱ امتیازی را به ۱4 امتیاز 
می رساند...؟ تا قبل از ساعت ۱8 امروز همه 

چیز مشخص خواهد شد.

والورده: گارد افتخاری از بارسا 
نخواهید دید

بارسلونا به عنوان صدرنشین لالیگا فردا باید برابر دشمن 
دیرینه، رئال مادرید قرار بگیرد. آخرین مصاف دو تیم در 
سوپرکاپ اسپانیا بود که رئال در مجموع ۵-۱ به پیروزی 
دست یافت ولی آبی اناری ها از آن زمان پیشرفت زیادی 
کرده اند و با یازده امتیاز اختلاف نسبت به رئال، در صدر قرار 
دارند. والورده در مورد سیر صعودی بارسلونا گفت:» در طول 
هر فصل مقاطع خوب وبدی را تجربه می کنید. انتقادات 
از شما شدت می گیرند و در مجموع باید خود را برای هر 
اتفاقی آماده کنید. تابستان و پس از سوپرکاپ شرایط خوبی 
نداشتیم. نتایج منفی بود ولی لالیگا را خوب شروع کردیم و 
سیر صعودی ما ادامه داشته است. حالا به مهم ترین بازی 
تداوم  را  مان  روند خوب  داریم  و قصد  ایم  فصل رسیده 

ببخشیم و از این شرایط مطلوب استفاده لازم را ببریم.«
 او در مورد گارد افتخار در دیدار امروز گفت: »چنین اتفاقی 
تشکیل  کسی  برای  افتخاری  گارد  هیچ  من  افتد.  نمی 
نمی دهم و توقع هم ندارم کسی برای من انجام دهد. این 
بحث گارد افتخار، موضوعی مورد علاقه برای رسانه هاست. 
این قضیه سمبولیک است و یک اجبار نیست و فکر می کنم 
در سال های اخیر، اهمیت خود را نیز از دست داده است.«

گیگز: به یونایتد توصیه کردم 
امباپه و ژسوس را بخرند

گیگز تمام طول دوران فوتبالش را در منچستریونایتد سپری 
کرد و دو سال به عنوان دستیار نیز در این تیم فعالیت کرد. 
حال اسطوره ولزی مدعی شد که زمان فان خال به باشگاه 
توصیه کرده بود که به دنبال گابریل ژسوس و امباپه بروند 
ولی اقدامی در این جهت صورت نگرفت. او گفت:»من سه 
سال پیش بازی های گابریل ژسوس را تماشا کرده بودم. 
یک سال امباپه را زیر نظر داشتم. با بازیکن یاب ها آنها را 
تماشا می کردیم و دقت زیادی در این موضوع داشتیم.  برای 
خرید آنها در آن زمان، نهایتا ۵ میلیون پوند نیاز داشتیم و 

می توانستیم تیم خیلی خوبی آماده کنیم.
خیلی ها آمدند و نتوانستند در سطح یک بازیکن یونایتد 
باشند و خیلی ها هم نباید تیم را ترک می کردند. درباره 
رافائل، دنی ولبک، جانی ایوانزو ... صحبت می کنم، بازیکنانی 
که از رده های سنی باشگاه رشد کرده بودند. خیلی دشوار 
بود زیرا فان خال تفکرات خودش را داشت و باید به این 
تفکرات احترام گذاشته می شد ولی چندین بار در مورد آنها 
بحث کرده بودیم. برخی مثل ولبک می خواستند بیشتر 
بازی کنند و جانی ایوانز چندین مصدومیت شدید داشت 

بنابراین می توان شرایط را درک کرد.«

زیدان: گارد افتخار بارسا 
کوچکترین اهمیتی برایم ندارد

زیدان در نشست خبری این بازی گفت:» حس خوبی در 
آستانه ال کلاسیکو دارم و همه چیز خوب پیش می رود. 
این آخرین بازی ما در سال ۲۰۱7 است و خوشحالیم که 
حریف ما بارسلونا خواهد بود. برای ارائه یک بازی بزرگ 
آماده ایم و این نکته مهمی است. ال کلاسیکو همیشه 
دیداری جذاب و البته سخت و دشوار بوده است. هر بازیکنی 
برای حضور در چنین دیداری با انگیزه تر از همیشه می 
شود. هر اتفاقی که در این مسابقه بیفتد، هیچ چیز برای ما 
تغییر نخواهد کرد و به مسیرمان ادامه خواهیم داد و در هر 

صورت این بازی هم سه امتیاز بیشتر ندارد.«
برای من  بارسا گفت: »اصلا  افتخار  گارد  زیزو در مورد 
کوچکترین اهمیتی ندارد. به چیزی جز خود بازی فکر 

نمی کنم. بازیکنانم نیز همینطور.«
در آخر او در مورد رونالدو و مشکلات او با باشگاه گفت: »او 
۱۰۰ درصد آماده است و این مطلوب من است. دوست ندارم 
در مورد چیزی غیر از بازی فردا حرف بزنم. رونالدو هم فقط 
به ال کلاسیکو فکر می کند. می دانم که در مورد رونالدو 
و قراردادش پس از تعطیلات نیز بحث های زیادی مطرح 

خواهد شد و این قضیه تمام نمی شود.«

آیا زیزو و شاگردانش راه 
نجات را پیدا می کنند 

و بازی شش امتیازی 
را می برند و اختلاف را 
کم خواهند کرد؟ یا این 

بارسلونا است که اختلاف 
11 امتیازی را به 1٤ امتیاز 

می رساند...؟ تا قبل از 
ساعت 18 امروز همه چیز 

مشخص خواهد شد

دوئل در برنابئو

به خاطر یک مشت  امتیاز!

امیررضا  بیات

سیتیزن ها با پپ همچنان می تازند
جزیره در انتظار شروع

نیمه ی دوم لیگ
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حجازی: اگر نفت بازیکن جذب نکند شاید نمانم
سرمربی جدید نفت تهران گفت:»یکی از قول هایی که ما گرفته ایم این است که بتوانیم 

در نیم فصل شش بازیکن را جذب کنیم، ولی اگر این اتفاق رخ ندهد شاید همکاری مان 
ادامه پیدا نکند. امیدوارم که بتوانیم این بازیکنان را جذب کنیم. در این چند روز فضای باشگاه 
نفت را مثبت دیدم.« او در مورد شایعه رفتن عیسی آل کثیر به استقلال، خاطرنشان 

کرد:»عیسی در حال  حاضر بازیکن تیم نفت است و با ما تمرین می کند.«

پیروزی پانیونیوس با گلزنی حاج صفی
تیم پانیونیوس در دیدار رفت مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی یونان با گلزنی 

ملی پوش ایرانی به پیروزی رسید. پنج شنبه شب گذشته تیم پانیونیوس میزبان تیم اوفی 
بود و با گل های دقایق صمد یشیل )77( و احسان حاج صفی )78( ۲ بر صفر پیروز شد.

احسان حاج صفی که در این بازی یک کارت زرد نیز دریافت کرد حضور کاملی در 
ترکیب اصلی تیم پانیونیوس داشت.

جدایی جباری از استقلال قطعی شد
با اعلام سخنگوی کمیته فنی استقلال این تیم دیگر نیازی به جباری ندارد.

او در مورد سرنوشت جباری هم می گوید:»من نمی دانم چرا اینقدر رسانه ها روی این 
مسائل حساس هستند؛ اگر نیاز به مغز متفکر باشد چپاروف دارد این کار را انجام می دهد، 
او نبض بازی را در اختیار دارد و گل می زند و فکر نمی کنم نیازی به حضور جباری 

داشته باشیم هرچند که من برای ایشان احترام زیادی قائل هستم.«

بازگشت جابر انصاری به تمرینات گروهی استقلال
جابر انصاری که به دلیل مصدومیت هفته های گذشته دیدارها و تمرینات آبی پوشان 

را از دست داده بود، روز پنجشنبه در تمرینات گروهی آبی ها حاضر شد.
انصاری که پیش از این تمرینات انفرادی انجام می داد، روز پنجشنبه در کنار دیگر بازیکنان 
به تمرین گروهی اضافه شد؛ اما به نظر می رسد برای دیدار با نفت آبادان نمی تواند 9۰ 

دقیقه برای آبی ها به میدان برود.

زمان دیدار فولاد و پرسپولیس تغییر کرد
فتاحی، مسئول برگزاری لیگ گفت: »به دلیل مشکل سیستم روشنایی ورزشگاه غدیر 

اهواز ساعت بازی فولاد خوزستان و پرسپولیس از هفته شانزدهم لیگ برتر تغییر کرده و 
این بازی روز یکشنبه ۳ دی ماه به جای ساعت ۱7:۳۰ در ساعت ۱4:۳۰ در اهواز آغاز خواهد 
شد و از سویی دیگر به دلیل احترام به هواداران فوتبال و برای اینکه بازی استقلال 

و صنعت نفت آبادان نیز به صورت زنده از تلویزیون پخش مستقیم شود.«

جهانیان: حجازی از سرمایه های فوتبال ما است
مالک نفتی ها در رابطه با آخرین وضعیت این تیم اعتقاد دارد اگر قرارداد کادر جدید 

مربیان این تیم به ثبت می رسید باید تعجب می کرد. او درباره تجربه کم آتیلا حجازی در 
عالم مربیگری گفت:»ایشان هم در استقلال، هم در گسترش و هم در کرمان سابقه مربیگری 
دارند. هیچکدام از مربیان ما به عنوان سرمربی آغاز نکردند. آقای حجازی هم از سرمایه 

های ما هستند و از همین جا کارشان را آغاز می کنند.«

اخبار داغ فوتبال

بیمارستان آتیه شانس اول قهرماني
چند  بیمارستانها  فوتسال  مسابقات 
هفته اي است که آغاز شده است. این 
مسابقات که با هدف شادابي و نشاط 
بیمارستان  کارکنان  سلامتي  حفظ  و 
برگزار مي شود باعث تشویق و ترغیب 
شرکت  روح  و  جسم  سلامت  البته  و 
از اهمیت ویژه  کنندگان مي گردد. و 
است.  برخوردار  بیمارستانها  نزد  اي 
تیمهاي  از  یکي  آتیه«  »بیمارستان 

قدرتمند حاضر در این مسابقات میباشد که درخشش قابل توجهي 
داشته است. حمیدرضا منصوري کاپیتان تیم فوتسال بیمارستان 
آتیه که خود از جمله بازیکنان با تجربه و اسبق باشگاههاي تهران 

میباشد
نگاه ویژه مدیران بیمارستان آتیه و به خصوص دکتر علیزاده رئیس 
ورزش دوست این بیمارستان را کلید موفقیت تعالي بیمارستان 
آتیه برشمرد و افزود به یاري همکاراني چون آقایان اسدي بعنوان 
مدیر مالي و غفاري مدیر منابع انساني، امید زیادي به کسب مقام 

قهرماني در این مسابقات داریم. 
منصوري هم چنین تأکید کرد که آقاي حیدري مسئول تدارکات 
و آقایان میرزاخاني و بیگلري و کلیه پرسنل پر تلاش بیمارستان 
آتیه تلاش زیادي در قرار گرفتن تیم فوتسال بیمارستان آتیه در 

مسیر قهرماني دارند.

یادداشت

دروازه بان سایپا در رابطه با دیدار برابر سپاهان 
اعتقاد دارد پنالتی علیه تیم انجام نشده، اما داور 

کاملا مطمئن بود که قضاوتش درست است.
حامد فلاح زاده، دروازه بان نارنجی پوشان در رابطه 

با بازی گفت: بازی خوبی بود و ما همه جور سوار بر 
بازی بودیم. باید سه امتیاز را می گرفتیم؛ اما در دقایق 

آخر با یک پنالتی مشکوک بازی به تساوی رسید.
او درباره صحنه پنالتی گفت: من توپ را گرفتم، 

آمدم ضدحمله را آغاز کنم؛ اما داور اعلام پنالتی 
کرد. به او گفتم خطا نبود؛ اما داور گفت من 
تصمیم  او  امیدوارم  بود.  خطا  و  دیدم  خودم 

درستی گرفته باشد.

فلاح زاده: با پنالتی مشکوک به تساوی رسیدیم

نگاه اول

چهره خوب:
وینفرد شفر

چهره خوب این شماره ی ما به 
آلمانی  سرمربی  شفر«  »وینفرد  
آبی های پایتخت تعلق می گیرد. 
استقلالی ها تا به اینجا، با ارائه بازی 

نظر  زیر  تاکتیکی  و  سنجیده  هایی 
وینفرد شفر تا حدی توانسته اند هواداران 

را با استقلال و استادیوم آشتی بدهند. پیرمرد آلمانی تا به 
اینجای کار بالانس نسبتا خوبی را در خطوط متعدد آبی های 
پایتخت به وجود آورده است. استقلال با شفر تا به امروز در 
لیگ بازنده نبوده است و آمار نسبتا خوبی هم در ثبت کلین 
شیت که البته تا حد زیادی مدیون عملکرد بسیار خوب »سید 
حسین حسینی« در درون دروازه بوده است. بلاشک وینفرد 
شفر در همین مدت کوتاه آبی ها را تا سطح بالایی به ساحل 
آرامش رسانده است. آیا شفر نیز مانند دیگر همتای کرواتش 
در تیم رقیب می تواند پس از سال ها پرسپولیسی ها را به یکی 

از تیم های بی رقیب فوتبال کشور تبدیل کند؟ 

چهره بد:
زلزله!

زلزله یک پدیده شوم، دردناک، 
و  طبیعی  البته  و  رحم  بی 
که  ای  پدیده  است.  زیرزمینی 
از  بیش  را  پایتخت  روزها  این 

تهدید  دیگری  زمان  و  مکان  هر 
شوم  پدیده  این  نتیجه،  در  کند.  می 

موجود  اتفاقات  و  حوادث  رویدادها،  تمام  ناخواه  خواه 
در پایتخت و سایر نقاط کشور را هم تحت الشعاع قرار 
قاعده مستثنی  این  از  می دهد. رویدادهای ورزشی هم 
نیست. تمرینات و مسابقات زیادی در رشته های والیبال، 
بسکتبال، هندبال و فوتسال در سطوح مختلف از جمله 
نوجوانان و جوانان در دو روز گذشته لغو شده اند. از طرفی 
دیگر صحبت های پروفسور »بهرام عکاشه« پدر علم زلزله 
شناسی کشورمان مبنی بر زلزله ی بزرگ تهران در ۱۵ 
سال آینده این نگرانی ها را بیشتر و بیشتر می کند. البته 
زلزله به خودی خود طبیعی است و در هرجای دنیا و هر 
زمانی امکان وقوع آن وجود دارد، چیزی که ناپسند است 
نادیده گرفتن آن توسط برخی مسئولین برای مقاوم سازی 

ساختمان ها و شهرها است... 

 چهره زشت:
علی اکبر طاهری

طور،  همین  قبلی  ی  شماره  در 
این شماره هم همینطور! تا وقتی 
و  ها  پول  پرسپولیس،  تکلیف 

مشکلات این تیم پرهوادار در زمان 
مدیریت »علی اکبر طاهری« مشخص 

نشود چهره ی زشت ما او خواهد بود. عادل 
ورزشی  سازی  برنامه  تارک  بر  سالهاست  که  پور  فردوسی 
کشور تکیه زده در برنامه نود گذشته که یکی از جنجالی 
ترین نودهای سال هم لقب گرفت؛ پس از دعوت های مکرر 
از علی اکبر طاهری و دست رد او به عادل و همکارانش بالاخره 
توانستند او را میهمان تلفنی برنامه کنند. علی اکبر طاهری 
بیش از هرچیزی در آن مدت کوتاه سخت به فرافکنی –از 
گیر دادن به نگاه های پراکنده به این طرف و آن طرف عادل!- 
مشغول بود و در نهایت تنها از کوره در رفتن پاسخ محرک 
های حسی اش مقابل تیزهوشی ذاتی مجری برنامه نود بود! 
بیچاره میلیون ها پرسپولیسی که این وسط نظاره گر هیاهوها 

برای ... بودند!

آغاز راند دوم لیگ برتر

بوی یلدا ؛ بوی توپ
لیگ  شانزدهم  هفته 
کشور  فوتبال  برتر 
نیم  تعطیلات  از  پس 
با  این مسابقات  فصل 
حساسی  های  تقابل 
فولاد  میزبانی  مثل 
خوزستان از صدرنشین 
و رویارویی استقلال با 

غول کش جام حذفی  یعنی صنعت نفت آبادان 
که می بایست در مرحله نیمه نهایی جام حذفی 

نیز به مصاف هم بروند، آغاز شده است.

فولاد خوزستان-پرسپولیس تهران
تیم فوتبال پرسپولیس که طی نیم فصل گذشته 
با نتایج درخشان در لیگ برتر بیش از پیش 
گامی محکم به سوی دفاع از عنوان قهرمانی 
اش گام برداشته و با اقتدار قهرمان نیم فصل 
 ۱4:۳۰ ساعت  فردا  گرفت  لقب  جاری  لیگ 
باید بهمصاف فولاد خوزستان برود. در مقابل 
تیم  فولاد خوزستان هم در شرایط بسیار خوبی 
در رتبه ی سوم جدول به سر می برد. هرچند 
بازیکنان این تیم به دلیل مشکلات مالی و برخی 
قولی های مدیران شرایط با شرایط بعضا سختی 
مواجه هستند. البته برکسی پوشیده نیست که 
مطالبات  پرداخت  عدم  و  مدیران«  »بدقولی 
در تیم های لیگ برتر فوتبال کشورمان امری 
طبیعی است و به جرات می توان گفت که عینا 
هر شانزده تیم حاضر در لیگ از این مشکل به 

سادگی رنج می برند!
تیم فوتبال پرسپولیس تهران که در این فصل از 
فصول قبلی هم فوتبالی زیباتری ارائه می دهد 
و هم نتایج قوی تری می گیرد تا اینجای کار 
با کسب ۳6 امتیاز از ۱۵ دیدار نیم فصل اول 
با اقتدار بر صدر جدول لیگ تکیه زده است. 
سرخ های پایتخت با ۲7 گل زده در این پانزده 
مسابقه میانگین ۱.8 گل زده در هر دیدار را از 
خود به ثبت رسانده اند. هرچند که این عدد 
بهترین میانگین میان دیگر تیم های حاضر در 
لیگ کشورمان است اما در مقایسه با میانگین 

تیم های اروپایی که در لیگ های معتبر جهانی 
ضعیفی  بسیار  آمار  هستند  جدول  صدر  در 

محسوب می شود. 
از سوی دیگر با توجه به نقره داغ شدن یکی 
از پدیده های لیگ جاری تیم فوتبال »پدیده« 
و کسر 6 امتیاز از سوی فیفا از این تیم، فولاد 
خوزستان بیش از پیش با خیال راحت در جایگاه 
خود تکیه داده و منتظر کوچکترین لغزش ابتدا 
از سوی پارس جنوبی است تا با یک پله صعود 
به رده ی دوم بیاید و پس از آن نیم نگاهی هم 
حتی به قهرمانی و پایین کشیدن پرسپولیس 
از صدر داشته باشد. آنها در صورت کسب سه 
امتیاز مقابل پرسپولیس با کمی خوش شانس 
این امکان را دارند تا جایگاه دوم به جای »پارس 
جنوبی جم« صعود کنند. البته پیکان و سایپا 
هم از دیگر تعقیب کنندگان جدی خوزستانی 

ها هستند. 
این دیدار قطعا یکی از رویارویی های جذاب 
هفته ی شانزدهم لیگ پیش بینی می شود. 
دیداری که با حضور »حسن بیت سعید« که 
به تازگی به فولاد خوزستان پیوست و کارت 
معانی  تواند  می  شده  صادر  هم  اش  بازی 
کشورمان  مستعد  بازیکن  این  برای  دیگری 
داشته باشد که یک نیم فصل کاملا ناموفق 
و ضعیف را در استقلال تهران سپری کرد. آن 
طرف هم، »علیرضا بیرانوند« تنها 7۲ دقیقه تا 
تاریخ سازی با پیراهن پرسپولیس و دستیابی 
به رکورد کلین شیت در طول یک فصل لیگ 

برتر فاصله دارد.

استقلال تهران - صنعت نفت آبادان
استقلال تهران با هدایت وینفرد شفر در همین 
زمان کوتاه با ارائه بازی هایی سنجیده و البته با 
مطالعه به خوبی توانسته است که بالانس خوبی 
را در تمام سطوح تیمش ایجاد کند. تا جایی 
که همچنان بدون حضور یک مهاجم هدف و 
گلزن قهار، نشانه های پیشرفت و نمایش های 
می  دیده  ها  آن  در  وضوح  به  تماشاگرپسند 
شود. اما این برای استقلال پایان کار نیست. 

هنوز نیمی از لیگ باقی مانده و آنها با این رتبه 
هنوز حتی از کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا 
عاجزند. آنها راه دشوار و پر پیچ و خمی را در نیم 
فصل دوم برای رسیدن به سه تیم اول جدول و 
حداقل کسب سهمیه –پلی آف- لیگ قهرمانان 
آسیا دارند. مخصوصا که بازی های خارج از خانه 
ی آبی ها در نیم فصل دوم نسبت به نیم فصل 

قبلی به مراتب بیشتر است. 
از سوی دیگر صنعت نفت آبادان اگرچه در 
جدول و به لحاظ امتیاز کمی شرایط بهتری 
نسبت به آبی های پایتخت برخوردار باشد 
اما مطمئنا حال و روز و حاشیه های آنها از 
امروز آبی ها بهتر نیست. از اعتصاب چند 
روز  یک  که  تیم  این  بازیکنان  پیش  وقت 

تا  بازی ها شکسته می شد گرفته  از  قبل 
استعفای فراز کمالوند و ناراحتی های روز 
به روز افزوده شده ی او از مدیران این تیم.

در واقع پس از اینکه به دفعات سرمربی تیم 
صنعت از مشکلات مالی این باشگاه خبر داد 
بحران  رفع  در جهت  اقدامی  گونه  هیچ  و 
را  شرایطی  نگرفت،   صورت  باشگاه  مالی 
بوجود آورده که باتوجه به موقعیت تیم نفت 
و  تیم  این  ی  پیشینه  و  جدول  در  آبادان 
هواداران پرشورش به هیچ وجه بخشودنی 

نیست. 
یکی از سطوح محکم و مهره های قوی استقلال 
تهران در حال حاضر درون دروازه ی این تیم 
یعنی »سید حسین حسینی« است که با کلین 
شیت های یکی پس از دیگری در همین جوانی 
به دنبال یورش به رکوردهای موجود در این 
زمینه است. او که به خوبی در ترکیب ثابت 
استقلال جا افتاده است این روزها گل خوردن 
اش حسابی دشوار شده است. هردو تیم در گل 
زده و گل خورده از میانگین بسیار ضعیفی بهره 
مند هستند. صنعت نفت آبادان با ۱6 گل زده 
و  کرده  ثبت  را  میانگین ۱.۰۱  دیدار  در ۱۵ 
استقلال با آمار فاجعه بار تنها ۱۱ گل در ۱۵ 
مسابقه میانگین ۰.7۳ گل در هر دیدار را از خود 

بر جای گذاشته اند. 
در پایان اشاره ای مجددی داریم بر اینکه 
راند دوم لیگ برتر آغاز شده است و امید 
آن  فصل  پایان  که  پویا  لیگی  داشتن  به 
بود  خواهد  روسیه  جهانی  جام  به  منجر 
بزرگی  است.  دیگری  چیز  هر  از  تر  مهم 
می گفت:»خیلی وقت ها امید به معجزه از 

خود معجزه مهم تر است.«

هفته شانزدهم لیگ برتر 
فوتبال کشور پس از 

تعطیلات نیم فصل این 
مسابقات با تقابل های 

حساسی مثل میزبانی فولاد 
خوزستان از صدرنشین و 
رویارویی استقلال با غول 

کش جام حذفی  یعنی 
صنعت نفت آبادان که می 

بایست در مرحله نیمه نهایی 
جام حذفی نیز به مصاف هم 

بروند، آغاز شده است.

علی دایی در مورد شروع دوباره لیگ و برنامه های این تیم 
برای نیم فصل دوم گفت: با یک وقفه کوچک کارمان را 
شروع می کنیم. بازی مهم و حیاتی با سپاهان داریم که 
تلاش می کنیم موفق شویم. چند بازیکن مصدوم داریم و با 
وجود اینکه بازیکن جدیدی نگرفتیم اما با همین نفرات هم 

تلاش خودمان را کردیم. 
مدیران  و  طاهری  با  اش  بحث  ماجرای  مورد  در  او 
که  داشتم  سومی  قراراد  یک  من  گفت:»  پرسپولیس 
از جیبم  و  پول هایی که خرج کردم  و گفتم  نامه دادم 
برای مالیات و کمیته انضباطی دادم را بدهید و ادعایی 
در مورد آن قرارداد ندارم. نامه ای هم به کمیته انضباطی 
دادم، متاسفانه آقایان عین خیال شان نبود. دروغگوتر از 
این آقایان ندیدم. من فردای برنامه نود عکس معاونانش 
را هم منتشر کردم تا مردم ببینند. چطور معاونان این آقا 
با من جلسه داشتند و او خبر نداشته؟ در مورد من هزار 
شاهد می آید و حرف می زند؛ اما ببینید با بچه های دیگر 
چه کرده اند. من سر جای خودم هستم؛ اما ببینید آنها در 
باشگاه پرسپولیس چه بلایی سر بقیه آوردند. بحث ۱۱۰ 
میلیون و ۳ میلیارد نیست. از ابتدا هم موضوع قرارداد 
سال سوم من بوده. با احترام به هواداران پرسپولیس از آن 
گذشتم و گفتم فقط پول خودم را بدهید. آنها مقابل من 
گردن کلفتی کردند و عکس العملی هم نشان ندادند. همه 
من را می شناسند. وقتی کسی گردن کلفتی کند شاهرگم 
هم برود جلویش می ایستم. چه برسد به این آدم ها که 
تازه به ورزش آمده اند. سوابق مدیریتی شان هم مشخص 
است که در کجا مدیریت کرده اند و کجاها ورشکسته شده 
است که آقایان سر کار بودند و چه ضرر و زیانی به مردم 

رسیده است.«
برخلاف تمام مسابقاتی که در یک طرف علی دایی سرمربی 
یک تیم است، امروز او بدون اینکه به صحنه های نخستین 
داوری داشته  اعتراض  مقابل سپاهان  برگشت  بازی دور 
گل  روی صحنه  و حتی  می کرد  دنبال  را  کارش  باشد، 
سایپا که توسط مهدی ترابی به ثمر رسید او خوشحالی 
همیشگی اش را انجام نداد و با دستیاران خود شادی اش را 
تقسیم کرد. علی دایی امیدوار بود همانند آخرین بازی دور 
رفت، نیم فصل دوم را هم با برد شروع کند؛ ولی پنج دقیقه 
به پایان مسابقه با سپاهان یک پنالتی بحث برانگیز تمام 
اندوخته های او را هدر داد و اجازه نداد هم امتیاز با پیکان رده 
چهارمی شوند؛ این اتفاق عصبانیت شهریار را هم به دنبال 
داشت و او به شدت به دکتر بیژن حیدری، داور دربی و این 

دیدار معترض شد.
علی دایی در پایان مسابقه هم به بیژن حیدری معترض شد 
و این عصبانیت را تا سالن کنفرانس ورزشگاه پاس قوامین 
نمی دانم  متاسفانه  گفت:  خبرنگاران  جمع  در  و  کشاند 
مسائلی وجود دارد که ما از آن خبر نداریم؛ اگر نگاه کنید 
کل روند داوری به سود سپاهان شد؛ هر اتفاقی که رخ 

می داد داور به سود سپاهان سوت می زد؛ اگر لحظه ای که 
به من تذکر داد را به خاطر بیاورید می بینید که خطا نشد.

سرمربی سایپا در ادامه اعتراضاتش عنوان کرده است: شما 
بروید یک داور را بیاورید که آن صحنه را خطا اعلام کند؛ 
اگر صحنه پنالتی را هم به خاطر بیاورید توپ در شرایط 
معمولی به دست بازیکن من خورد و دستش اصلا باز نبود؛ 
متاسفانه نمی دانم این اشتباهات دفعه چندم است که برای 

تیم من رخ می دهد.
علی دایی با تاکید در نشست خبری اظهار کرده است: 
ما به مساله ای اعتقاد داریم که یکی از آنها این است که 
هرکس در این دنیا جواب کارهایش را می گیرد؛ خودم 
خیلی ها را دیدم که طوری در زندگی شان ضربه خوردند 
که متوجه نشدند از کجا ضربه خوردند؛ ان شاءالله همه 
بیاییم و وجدانمان بیدار شود و حق را به  به خودمان 

حق دار بدهیم.
علی قلی زاده هم که به اعتقاد بیژن حیدری در صحنه 
پنالتی، مرتکب خطای هند شده است، در این خصوص 
می گوید: به هیچ عنوان پنالتی نکردم و خطای هند مرتکب 
نشدم؛ وقتی به هوا پریدم، اصلا توپ را ندیدم و پشتم به 
با این حال اصلا کاری برای دادن  ارسال توپ بود؛ ولی 

پنالتی انجام ندادم.
او ادامه داد: نه دستم باز بود و نه در حالتی بودم که خطای 
هند انجام دهم؛ ضمن اینکه بلافاصله بعد از مسابقه فیلم 
را در رختکن دیدیم و در آن صحنه کاملا مشخص است 

مرتکب پنالتی نشدم.

علی دایی و اعتراضات بی پایان؛

مدیران سابق پرسپولیس 
برایم گردن کلفتی کردند

حمیدرضا سعیدی

سلام بر عشق 
می گویند بخشنده بودن بیش از  آنکه توانایی مالی بخواهد، قلب 
بزرگ می خواهد. شب گذشته و در شب یلدا و به همت دوست 
استقلال و همچنین حسین  بازیکن سابق  بیگی  عزیزم سعید 
سلیمانی هنرمند دوست داشتنی تلویزیون و سینما، شاهد حرکتی 
انسان دوستانه بودیم. در مراسمی ساده و بی  آلایش که در منزل 
سعید پاژخ برگزار شد، مبلغ ۳۱ میلیون تومان به این فوتبالیست 
جنوب شهری داده شد. این مبلغ ظرف کمتر از سه روز از طریق 
برخی از دوستان سعید و هنرمندان جمع آوری شد که جا دارد به 
بیگی و سلیمانی دست مریزاد بگویم. ضمنا از تلاش سام فرزانه 
کارگردان سینما و تلویزیون نیز قدردانی می کنم که در این اقدام 

خیر خواهانه سهیم بود. خداوند پشت و پناهتون

مهسا تیموری

نایب رئیس فدراسیون کشتی ایران خبر داد:
تعیین تکلیف کشتی ایران و 

محرومیت علیرضا کریمی
نایب رئیس فدراسیون کشتی ایران گفت: پرونده تعلیق کشتی 
ایران و محرومیت کشتی گیر و مربی وی به زودی تعیین تکلیف 

می شود.
حمید بنی تمیم افزود: پس از اینکه مذاکرات اولیه خادم با لالوویچ 
رئیس اتحادیه جهانی کشتی، منجر به جلوگیری از اعلام مستقیم 
رای و ارائه موضوع علیرضا کریمی و مربی وی و محرومیت ایران 
انضباطی  و  به کمیته اخلاق  المللی  بین  از حضور درمسابقات 
فدراسیون جهانی شد، دور دوم مذاکرات نیز ، اواخر این هفته در 
سوییس برگزار شد. به دلیل ورود جدی و مستقیم کمیته بین 
المللی المپیک و پیگیری این موضوع از طریق اتحادیه جهانی 
کشتی، این اتحادیه، ملزم به تعیین تکلیف فوری و قانونی موضوع 

شده است.
نایب رئیس فدراسیون کشتی ایران گفت: فدراسیون ایران با تمام 
توان، از ظرفیت دیپلماسی خود برای کاهش این جرایم بطور قطع 
استفاده خواهد کرد، اما با توجه به ورود مستقیم IOC و فشارهای 

بالادستی موجود، قطعا این موضوع فراتر از 
اتحادیه  و  ایران  کشتی  تعاملات 

جهانی کشتی است، و باید در 
سطح کلان مدیریت داخلی و 
خارجی کشور تعیین تکلیف 
خصوص  این  در  چون  شود، 
کشتی  و  ورزش  بحث  صرفا 

مطرح نیست.کشتی ایران با بهره 
اتحادیه،  در  خود  نفوذ  از  مندی 

زمان  نوبت  دو  توانسته 
در  موضوع  اما  بگیرد. 
سطح بین المللی آن، 
حوزه  از  فراتر  بسیار 

کشتی است.

خبر
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هنر

کوتاه از جشنواره

»لاتاری« به جشنواره 
فجر رسید

پس از رونمایی از عکس های حمید فرخ نژاد در این فیلم، اولین 
عکس از نقش آفرینی هادی حجازی فر در لاتاری هم رونمایی شد 

و نسخه فیلم به دفتر جشنواره تحویل داده شد

فیلم های کوتاه داستانی جشنواره سی 
و ششم معرفی شدند

اسامی فیلم های کوتاه داستانی سی و ششمین جشنواره فیلم فجر 
اعلام شد.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از روابط عمومی جشنواره فیلم فجر، 
»مارلون« به کارگردانی و تهیه کنندگی درناز حاجی ها، »حیوان« به 
کارگردانی بهمن و بهرام حاج ایوان لو)ارک( و تهیه کنندگی مدرسه 
ملی سینمای ایران و برادران ارک، »وقت ناهار« به کارگردانی علیرضا 
قاسمی و تهیه کنندگی حلقه فیلمسازان بی کلام گلوب و علیرضا 
قاسمی و »فاش« به کارگردانی احسان مختاری و تهیه کنندگی 
بهنام عابدی و حامد حسینی سنگری چهار فیلمی هستند که برای 

شرکت در سی و ششمین جشنواره فیلم فجر انتخاب شده اند.
طبق آئین نامه سی وششمین جشنواره فیلم فجر، هیأت داوران 
از میان نامزدهای بهترین فیلم های کوتاه داستانی جشنواره فیلم 
کوتاه تهران و جشن مستقل فیلم های کوتاه خانه سینما )حداکثر 
۱۰ فیلم( که مدت زمان هر فیلم کمتر از ۱۵ دقیقه باشد یک فیلم 
را به عنوان فیلم برگزیده انتخاب و سیمرغ بلورین بهترین فیلم 

کوتاه را به کارگردان آن فیلم اهداء خواهند کرد.
شرکت این چهار فیلم در جشنواره سی و ششم، به نوعی بازگشت 
سینمای کوتاه به جشنواره فیلم فجر پس از دو سال دوری است.

»چهار راه استانبول« به احتمال فراوان 
به جشنواره نمی رسد

مصطفی کیایی گفت: با توجه به طولانی بودن کار فنی، فیلم 
»چهار راه استانبول« به احتمال فراوان به جشنواره فجر نمی رسد.

مصطفی کیایی کارگردان سینما، در خصوص آخرین وضعیت 
ساخت »چهار راه استانبول« و حضور این فیلم در سی و ششمین 
جشنواره فیلم فجر گفت: هم اکنون درگیر کارهای فنی این اثر 
هستیم که بسیار سنگین و زمان بر خواهد بود. از سویی رسیدن به 
کیفیت مطلوب و دلخواه از اهمیت بالایی برای ما برخوردار است؛ 
به همین دلایل به احتمال فراوان این فیلم به سی و ششمین 
»چهارراه  است؛  گفتنی  رسید.  نخواهد  فجر  فیلم  جشنواره 
از  بعد  استانبول« ششمین ساخته سینمایی مصطفی کیایی 
فیلم های »بعد از ظهر سگی سگی«، »ضد گلوله«، »خط ویژه«، 
»عصر یخبندان« و »بارکد« است و مانند ساخته های قبلی این 
کارگردان اثری پر بازیگر محسوب می شود. بهرام رادان، محسن 
کیایی، سحر دولتشاهی، ماهور الوند، رعنا آزادی ور، مهدی پاکدل، 
سعید چنگیزیان، پوریا رحیمی سام، بابک بهشاد، خسرو احمدی، 
تینو صالحی، حسین امیدی و با هنرمندی مسعود کرامتی گروه 

بازیگران »چهار راه استانبول« را تشکیل می دهند.

راضیه شعبانی- شب چله را گذرانده و وارد زمستان شده ایم. شب یلدا در تحریریه دنیای هوادار بودیم و به رسم معمول باید مطالب این شماره رنگ و بویی 
یلدایی داشته باشد. دسترسی پرواز همای این  شاعر، خواننده و نوازنده محبوب و مشهور کشور چندان راحت به نظرمان نمی رسید، اما غافل از اینکه دوست 
مدیر مسوول دنیای هوادار، از رفقای قدیمی پرواز همای است و روابط بسیار نزدیکی با او دارد. اینگونه بود که بلافاصله با پرواز همای تماس گرفت و با اندک 
توضیحی ارتباط او و مدیر مسوول را برقرار کرد و بالطبع اولین پیشنهاد دعوت از او برای حضور در تحریریه دنیای هوادار بود که از نوع گفتمان او و اینکه 
با کمال میل این دعوت را می پذیرد معلوم بود که چقدر برای دوست مشترکشان ارج و احترام قایل است.پرواز همای گفت: در اینگونه مناسبتها رفتن به 
شهرهای مختلف و اجرای برنامه از قبل مشخص و تعیین شده و امکان تغییر آن وجود ندارد، بنابراین از اینکه اکنون نمی توانم به پیشنهاد محبت آمیز شما 
پاسخ مثبت دهم، امیدواریم عذر مرا بپذیرید، اما قول می دهم که در اولین فرصت با کمال میل و افتخار در تحریریه دنیای هوادار حضور یافته و در خدمت 
شما عزیزان باشم. این هنرمند محبوب با فروتنی تمام پیشنهاد کرد اگر شما موافق باشید برای حالا می توانید پرسشهایتان را برایم بفرستید، تا من بین 
راه در سفر به آمل پاسخ های ان را عودت دهم که طبیعی بود این پیشنهاد خوب و مناسب مورد قبول واقع شود و این اتفاق هم افتاد که این گفت و گوی 

نوشتاری مجازی را با هم می خوانیم.

کیانوش عیاری زاده ۲۳ اردیبهشت ۱۳۳۰ 
در اهواز نویسنده و کارگردان ایرانی است. 
وی فعالیت سینمایی را با ساخت فیلم های 
کوتاه 8 میلی متری در سینمای آزاد اهواز 
آغاز کرد. عیاری برای فیلم آبادانی ها در سال 

۱994 برندۀ جایزه– پلنگ نقره ای جشنواره 
بین المللی فیلم لوکارنو شد. او برادر داریوش 
عیاری است. عیاری سینمای حرفه ای را با 
نگارش فیلمنامه و کارگردانی فیلم تنوره دیو 
تجربه کرد. از مشخصه های بارز فیلم های 

عیاری سبک واقع گرایانۀ منحصر به فردش 
و پرداختن به موضوعات بکر هم چون پیوند 
نام  نبودن می توان  با  بودن  فیلم  قلب در 
برد. عیاری از سال ۱۳8۱ به مدت ۵ سال 

مشغول ساخت سریال روزگار قریب بود.

کیانوش عیاری

چهره هفته

پس از سیزده سال فرصت اکران فراهم شد!

بیدارباش به مسئولین با »آرزو«
»کیانوش عیاری« از معدود فیلمسازان 
پیکشسوت سینمای ماست که همواره 
بسیار سنجیده عمل کرده است. ثمره ی 
فعالیت بیست سال اخیر او تنها 6 فیلم 
سینمایی-که این دو اثر آخر با حاشیه 
های فراوانی همراه بوده اند و تا به امروز 
مجال یک اکران مناسب نداشته اند- و 
»هزاران  و  قریب«  »روزگار  سریال  دو 
چشم« هستند. او همواره یکی از چهره 

های جنجال برانگیز هر دوره از رویدادهای سینمایی کشورمان 
نیز بوده است.

صحبت اصلی ما در مورد فیلمی است که او در ۱۳8۳ درست پس 
از زلزله ی بم کلید زد. و نکته ی جالب تر اینکه تا به امروز اجازه 
اکران عمومی به آن داده نشد تا اینکه از بیست و پجنم آذرماه سال 
جاری در سینماهای هنر و تجربه به نمایش عمومی درآمده است. 

چه زمان بندی تصادفا دقیق و عجیبی! 
در خلاصه داستان »بیدار شو آرزو« آمده است:»درباره معلم 
جوانی است که در یکی از روستاهای نزدیک بم زندگی می 
کند، صبح زلزله خود را از زیر آوار بیرون می کشد و می بیند 
همه اهالی روستا زیر آوار مانده اند، پس پای پیاده به سمت بم 
راه می افتد، اما در بم با صحنه های مهیب تری برخورد می کند 
و ناچار برای کمک در شهر می ماند.« نسخه ای که در براساس 
شنیده ها در جشنواره ی آن دوره به نمایش درآمده بود روایت 
سینمایی و خوبی است از دوران پر التهاب و تلخ آن دوران بم. 
معلمی که با شهری ویران و بیمارستانی پر از مجروح و کشته 
به روحانی بر میخورد و به توصیه و راهنمایی او راهی گورستان 
شهر می شود... باقی داستان بماند در یکی از شماره های بعد؛ 
پس از بازبینی دوباره پس از سالها و تحلیلی مفصل بر یکی دیگر 
از ساخته های کیانوش عیاری؛ البته اگر این زلزله ها عمری از 

ما باقی بگذارد...!
شما و خودمان را به تماشای 
می  دعوت  آرزو«  شو  »بیدار 
این  در  تماشایش  کنیم. 
روزهای سیاه، مریض و پر از 
در  عناصرش  تک  تک  لرزه، 
عمق وجودمان رخنه خواهد 
کرد و شاید بیش از پیش نکته 
ای مهم را به ما یادآوری کند و 
آن این است که »هنر توقیف 

شدنی نیست!«

یادداشت

انسان  وقتی   - السادات حسینی  عفت 
هنرمندی  با  نوجوانی  و  از سنین کودکی 
وی  با  لحظه  به  لحظه  و  می شود  آشنا 
با  که  آرام  آرام  می کند،  همذات پنداری 
در  که  لحظه  به  لحظه  می گیرد،  انس  او 
خاطرات پیدا و پنهانش اجازه می دهد به 
اسطوره ای  مثل  که  آنگاه  و  درآید  رقص 
بی بدیل و معصوم او را بری از هر اشتباهی 
در بالاترین جایگاه در طاقچه قلب و ذهنش 
می نشاند، هر لحظه مراقب است دستی حتی 
غبار از رخ این چهره ایده آل برنگیرد؛ مبادا 
که تلنگری به حباب شیشه ای این تصویر 
این خیال  بزند  بر هم  و  وارد شود  ذهنی 

افسونگر نشسته بر جان را. 
سینمای  شصت  و  پنجاه  دهه  بچه های 
در  که  هستند  دستی  شاهد  اکنون  ایران 
حال زدودن غبار از چهره »عروس« زیبای 
سینمای ایران است. همان دستی که پرده از 
رخ »پری« صنعت سینمای ایران برمی دارد 
که  تلنگری  می کند،  که  اشاره ای  هر  در  و 
بر  بدی  می کند  برملا  که  رازی  و  می زند 
با  صندلی »نیکی« هنر هفتم می نشیند و 
نگاهی سرد و دستی سردتر »آذر« عشق را 
در قلب طرفداران و هواداران خاموش می کند 
و بدترین اتفاق ممکن آرام آرام رقم می خورد. 

دیگر دستی آن قاب عاشقانه بر طاقچه دل را 
غبارروبی نمی کند؛ و من در هراسم از روزی 
این  میان  ایران  سینمای  عاشق  نسل  که 
همه بداخلاقی و نشر اخبار ضد و نقیض از 
خودخواهی، سوء استفاده، مالکیت صرف و 
انحصار شهرت یا قدرت برای همیشه قاب 

عشق را به کناری نهد. 
مانایی  برای  نهایی  معیار  همیشه  اخلاق 
ممکن  اثر  خود  البته  است  بوده  صاحب اثر 
بد  شناسنامه ای  با  اما  بماند  جاودانه  است 
چندان جایگاه قدرتمندی برای بروز و ظهور 

نخواهد داشت. 

و  قهار  بازیگر  اخلاق  شغلی  و  هر صنف  در 
به  چیره دستی است ولی در عرصه هنر که 
تعبیری می توان از آن به عرصه شهرت یاد کرد 
این هنرنمایی دوچندان خواهد شد؛ آن گونه که 
قادر است در طرفه العینی پرونده ای را در اوج 
مختومه اعلام کند. مخاطب در عین سادگی 
تشخیص  برای  بی نظیر  ذکاوتی  و  هوش  از 
خوب از بد برخوردار است و این حس ششم 
ذاتی مخاطب تنها برای درک معیار یک فیلم 
یا اثر هنری نیست که در تشخیص عیار اخلاق 

صاحب اثر نیز مؤثر است. 
سینمای ایران چندیست با بداخلاقی هایی 
روبروست که نیاز به واکاوی دارد. از پرخاش 
یک هنرمند در نشست رسمی خبری به 
خبرنگاران گرفته تا افشاگری هایی که در 
نارضایتی تیم  از  عرصه های مختلف، خبر 
کاری هنرمندان می دهد، ما را با این سؤال 
از  بعضی  چرا  براستی  که  می کند  روبرو 
هنرمندان بعد این همه سال آزمون و خطا 
و تلاش برای ستاره شدن، محبوب شدن و 
شاید مانا شدن فرصتی برای درک »اخلاق« 
و منش های اخلاقی نگذاشتند؟ چه شد که 
میان این همه عنصر و المان زیبایی فراموش 
کردیم آنچه بر پیشانی یک هنرمند نقش 
جاودانگی را ترسیم  می کند، در هر مکتب 

قابل  استادی  هر  نزد  و  هنری  اصالت  و 
یادگیری نیست. 

رفتارها،  از  بسیاری  از  هنرمندان  جامعه 
گفتارها و حتی اندیشه هایی که در بعضی 
به  و  می شود  دیده  شاخص  هنرمندان 
می یابد  بازتاب  جامعه  فضای  در  سرعت 
دلخور و ناامید هستند. چرا که برای پرورش 
این هنرمندان جامعه هزینه مادی، معنوی 
و  است  کرده  پرداخت  زیادی  عاطفی  و 
بپذیرند  است  گران  بسیار  آنها  برای  الان 
که ماحصل این همه سال تلاش بدقولی 
در پرداخت حق الزحمه یک بازیگر، نادیده 
گرفتن زحمات یک تیم  و یا اصرار در حذف 
و کمرنگ کردن نام یا مشخصات آنها به 

صورت عملی و علنی باشد.  
نه تنها جامعه هنرمندان که جامعه ورزشکاران 
نیز با چنین فراز و فرودهایی دست به گریبان 
است و ناخودآگاه انسان را با این ابهام تلخ 
برجا می گذارد که مبادا اولین آفت شهرت 
نادیده انگاری  و  خودشیفتگی  خودخواهی، 
دیگران باشد که اگر چنین ویروس خطرناکی 
جامعه  شاخص  و  فرهیخته  قشر  دامن گیر 
شود فاتحه آن را باید خواند چرا که نوجوانان 
و جوانان در انتخاب الگوی شایسته راه را به 

اشتباه رفته اند.

پرواز همای در گفت و گو با دنیای هوادار:

یلدا شب درازی برای لحظه های لبریز از شادی

معرفی  را  ابتدا مختصر خودتان   
کنید.

سعید جعفرزاده احمد سرگورابی در گیلان به 
دنیا آمده و دوران کودکی و نوجوانی خود را 

در آنجا سپری کرده ام.
پس از تحصیلات متوسطه در رشت مرکز 
استان گیلان با علاقه فراوانی که  به رشته 
شعر، آواز و آهنگ داشت وارد دانشگاه آزاد 
تهران شدم و با ساز تخصصی سه تار و پیانو 
تحصیلات خود را در دانشگاه به پایان رساند.

 به همراهی برادرانش همراه با پدر کشاورزی 
می کردم و از 8 سالگی به نقاشی روی آورده 
و از ۱۰ سالگی چکامه سرودن را آغاز کرده 
شبهای  برادرم  همراه  سالگی   ۱۲ در  ام. 
نزدیک به نوروز به خانه همسایه ها رفته و 
بنا به رسم گذشتگان نوروز خوانی میکردند 

و پول دریافت می کردند.
در ۱۵ سالگی به هنرستانی در شهر رشت 
رفتم تا تا هنر را به صورت علمی دنبال کنم. 
در نهایت به تهران و وارد دانشگاه موسیقی 
نیز  را  ادبیات  موسیقی،  کنار  در  و  شدم 
دانشگاه  هزینه  بتواند  آنکه  برای  آموختم، 
نقاشی هایش را در خیابان می  تامین   را 
فروختم، در ۲4 سالگی که گروه مستان را 

راه اندازی کرده ام و از سرودهای خود برای 
مردم ایران می خوانم. 

و  آرزوی  یک  است  ممکن  اگر   
هدیه شب یلدایی برای هواداران خود و 

هواداران »دنیای هوادار« داشته باشید.
-   بله هدیه شب یلدا من به شما عزیزان این 

سروده خود من است، 
هر شب که در انتظار باشم یلداست 

دیوانه و بی قرار باشم  یلداست 
هر شب که ز عمر کوته ام می کاهند 

 از عشق تو بی قرار باشم یلداست      
  

کدام  نظر  تحت  را  موسیقی   
استادان آموخته اید؟

موسیقی را در دانشگاه ازاد موسیقی تهران و 
کنسرواتوار موسیقی جزپه وردی میلان در 
ایتالیا اموخته ام، اما در زمینه اواز فولکلور 
گیلان شاگرد استاد فریدون پور رضا بودم. 
در  زمینه اواز  ایرانی نیز از دانش و توانایی 
استاد کمال الدین عباسی و خانم هنگامه 
اخوان بهره برده ام. در زمینه اواز کلاسیک 
و ایتالیایی هم نزد استاد دلفو منیگیچی، اننا 

اوریجی و استفانو انسلمی آموزش دیده ام. 

های  آلبوم   مورد  در  لطفا    
موسیقی هایتان کمی توضیح بفرمایید.

سه البوم مجاز  با نام های »در شب گیسوان 
تو«، »سرزمین بی کران« و »خدا در روستای 
ماست« و چند البوم دیگر که در امریکا و 
کانادا انتشار یافته است با نام های »ملاقات با 
دوزخیان«،  »این چه جهانیست«، »بایدها و 
نبایدها«، »موسی و شبان«، »کلاهت را بکن 

قاضی« و »دیوانه چو دیوانه ببیند«

و موسیقیایی جوانان  ادبی   ذوق 
قبل  دهه های  با  کاملا  حاضر  عصر 

متفاوت شده است، در بعضی آثار شاهد 
شعری  ساختار  ادبی،  ارزشهای  نزول 
موسیقی  اصالت  از  شدن  دور  حتی  و 
ناب هستیم، چه قدر با این نظر موافق 

هستید؟
با نظر شما مخالفم و به نظرم موسیقی خوب 
ناب شاعران و موسیقی دان های  اشعار  و 

امروز را کم شنیده اید.

  در مورد گروه »مستان« اهداف و 
نحوه شکل گیری آن توضیح بفرمایید.

با تلاشهایی که انجام دادم گروه مستان را از 
سال ۱۳8۵ در تهران با هدف ایجاد رنگ و 
بویی تازه در موسیقی اوازی ایران راه اندازی 

و فعال کردیم. 
علوم  دانشگاه  در  را  کارش  ابتدا  گروه  این 
وحدت  تالار  در  سپس  و  تهران  اجتماعی 
آغاز کرد و پس از ان با اجرا در کاخ نیاوران 
از پانصد  تا امروز بیش  به شهرت رسید و 

کنسرت در نقاط گوناگون جهان اجرا کرده 
ایم و در حال حاضر  نیز در حال برگزاری 
تور کنسرت های در شهرهای مختلف ایران 

هستیم.

رویکرد  با  کنسرت هایی  شما   
حمایت از محیط زیست و با هدف حفظ 
و  مورد  این  در  کرده اید،  اجرا  جنگلها 

بازتابهای آن توضیح بفرمایید.
باید یادآوری کنم که من گیاه خوارم و همواره 
در راه حمایت از حیات وحش فعال بوده و 
تلاشهای زیادی انجام داده ام، هرچند اصولا 
در این مملکت زیاد به این گونه مفاهیم بها 

داده نمی شود.

  سخن پایانی؟
از  لبریز  برای لحظه های  یلدا شب درازی 
شادی است و آرزوی من شادی و شادکامی 

برای دل های مردم ایران است.

موسیقی را در دانشگاه 
ازاد موسیقی تهران و 
کنسرواتوار موسیقی 
جزپه وردی میلان در 

ایتالیا اموخته ام، اما 
در زمینه اواز فولکلور 

گیلان شاگرد استاد 
فریدون پور رضا بودم

براي من که از دوره یازدهم )1371( 
با جشنواره فیلم فجر آشنا شدم، 
خاطرات فراواني طي این سال ها 
از مهم ترین فستیوال سینمایي 

ایران در کنج ذهنم نقش بسته که 
خواندنش برای نوستالژی بازان خالي 

از لطف نخواهد بود.

***

خاطراتی از دوره های برگزاری جشنواره فیلم فجر

رابطه پنهانی!
۱ - اولین سالي که قصد کردم جشنواره فیلم فجر را از نزدیک 
تجربه کنم به سال ۱۳7۱ برمي گردد. از میان کارگردان هاي 
سینماي ایران به دلیل علاقه بیش از حد پدرم به خالق »قیصر« 
و »گوزنها« فقط نام مسود کیمیایي برایم آشنا بود و نام محسن 
مخملباف و داریوش مهرجویي هم زیاد به گوشم مي خورد. در 
جدولي که به ویترین شیشه اي سینما آزادي چسبانده شده بود، 
فقط و فقط نام فیلم »رابطه پنهاني« برایم جذاب آمد. و چون 
هیچ اطلاعاتي از دیگر فیلم ها نداشتم، نیمساعتي جلوي سینما 
پرسه زدم و بعد پیاده رفتم سمت میدان ولیعصر که از آنجا بروم 
کتابفروشي هاي خیابان انقلاب. به سینما استقلال که رسیدم، 
پلاکارد »جیب برها به بهشت نمي روند« بار دیگر من را داخل 

سینما کشاند. براي بار سوم فیلم را دیدم.
۲ - اطلاعاتم درباره فیلم ها کمي بیشتر از سال قبل شده بود. 
»از کرخه تا راین« را دو سه باري در اکران عمومي دیده بودم 
و مي دانستم که حاتمي کیا »خاکستر سبز« را چگونه ساخته 
تا  شدم  آزادي  سینما  رهسپار  دیگر  بار  معمول  طبق  است. 
»خاکستر سبز« را ببینم. ساعت حدود ۳ بعدازظهر بود. چشمتان 
روز بعد نبیند. با صفي عرض و طویل مواجه شدم. ساعت نمایش 
فیلم نزدیک 9 شب بود و برایم خیلي عجیب و باورنکردني بود 
که مردم 6 ساعت در صف ایستاده اند که فیلم ببینند؟؟!! بعدها 
فهمیدم که صف هایي چند برابر براي فیلم هاي مهم و جنجالي 
سال هاي قبل جلوي سینماها شکل گرفته بوده. نگاهي به جدول 
نمایش فیلم ها انداختم تا فیلمي را پیدا کنم که بتوانم همان 
ساعت آن را ببینم. »بدل« جهانگیر جهانگیري را پیدا کردم در 
سینما بهمن. باز هم پیاده رفتم تا سینما بهمن و اولین فیلم 
جشنواره اي عمرم را دیدم. بعد از نمایش فیلم، اعتقاد داشتم 

مجید انتظامي براي موسیقي فیلم باید سیمرغ بگیرد!

1نوستالژی

احمد شاهوند

منتقدان به فیلم جدید آل پاچینو 
نمره صفر دادند

جدیدترین فیلم آل پاچینو امتیاز نادر صفر را از منتقدان فیلم در 
سایت معتبر روتن تومیتوز دریافت کرد.

اعدام«  »مامور  یا  »هنگ من«  ریپورتر،  هالیوود  گزارش  به 
جدیدترین فیلم آل پاچینو بازیگر نامدار به فیلم »عجیب و غریب 
6« آدام سندلر پیوست که یکی از فیلم های خیلی نامطلوب سال 

شناخته شده است.
فیلم جدید آل پاچینو تقریبا در حال پیوستن به کلوپ نامحدود 

خیلی بدهای هالیوود است.
این فیلم که بریتنی اسنو و کارل اوربان دیگر بازیگرانش هستند 
صفر درصد از منتقدان سایت روتن تومیتوز امتیاز دریافت کرده 

است.
»هنگ من« درباره کارآگاه جنایی با بازی پاچینو است که با یک 
متخصص جنایی کار می کند تا بتواند یک قاتل سریالی را که از 

بازی جهانی »هنگ من« الهام می گیرد، پیدا کند.
منتقد هالیوود ریپورتر نیز در نقد این فیلم نوشته بود: هر چند 
بازیگران درجه یک بسیاری چون بروس ویلیس، نیکلاس کیج و 
آنتونیو باندراس قبلا هزینه مشت زدن های بی حساب را در تبدیل 
بازی های ویدیویی به فیلم سینمایی پرداخته بودند اما دیدن آل 

پاچینو که در این سطح فرو برود، خیلی ناامیدکننده بود.
این فیلم به کارگردانی جانی مارتین ساخته شده و چارلز هاتینگر 

و مایکل کیسی فیلمنامه نویسان آن بوده اند.
فیلم جدید آل پاچینو امروز ۲۲ دسامبر اکران می شود.

 پوستر جاودانگی برنده طلای 
موسسه گرافیس

طلای  مدال  »جاودانگی«،  فیلم  پوستر  طراح  نصرتی  علیرضا 
گرافیس آمریکا را دریافت کرد.

این موسسه به عنوان مرجع بهترین آثار طراحان جهان است.

 مهدي هاشمي »گلشیفته« را کلید زد
روز گذشته ۲8 آذر ماه سریال ”گلشیفته« به کارگرداني بهروز 
شعیبي و با بازی مهدی هاشمی، نازنین بیاتی، مهناز افشار، هومن 

سیدی و... جلوی دوربین رفت.

اخبار کوتاه

مهدی تیموری

بداخلاقی ستاره های سینما تا کجا ...

دوره ات تموم شده
»سوپراستار«

سینمای ایران چندیست 
با بداخلاقی هایی 
روبروست که نیاز 
به واکاوی دارد. از 

پرخاش یک هنرمند در 
نشست رسمی خبری 
به خبرنگاران گرفته تا 
افشاگری هایی که در 
عرصه های مختلف ...
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اقتصاد

قوانین مدیریت

»مدیریت« کار عجیب و هیجان انگیزی است. عده ی کمی 
از آدمیان هستند که تمایل به انجام آن در طول زندگی شان 
دارند. اما با این وجود، بیشتر ما با اندکی تامل در می یابیم که 
برهه ای خاص و زمانی از زندگی مان این کار را انجام داده ایم. 
من بعد این ستون »دنیای هوادار« در هر شماره به یکی از 
قوانین مدیریت می پردازد. مطالب این ستون برگرفته از آثار 
نویسنده هایی چون »ریچارد تمپلر«، »جان گری« و... می باشد 

و بازخوانی چندین باره ی آنها برای خود ما لذت بخش است. 

قانون شماره سه: 

اهداف واقعی ایجاد کنید، »واقعا واقعی«
استیو جابز می گوید:»بیایید در منظومه یک تورفتگی ایجاد 

کنیم.«
ایجاد اهداف واقعی کاری غیرواقعی است و همه ی اهداف باید 
هدفهایی ارتجاعی باشند، چون این نوع اهداف همه را تحت تاثیر 
قرار می دهند. از ایجاد انگیزه در اعضای تیم، انجام کار و خلق 
فضایی که دارای موفقیت و خلاقیت باشد صحبت نمی کنیم، بلکه 
درباره ی تحت تاثیر قرار دادن دیگران صحبت می کنیم. وقتی 
حرف از واقعی بودن می زنیم، منظور اهدافی نیست که رسیدن به 
آنها ساده تر و راحت تر باشد، بلکه منظور واقعی و حقیقی بودن 
است. شاید معنی تلاش و کوشش بدهد و شاید معنایش این باشد 
که تیم شما باید تلاش خود را دو برابر کند، سخت تر کار کند، 

طولانی تر و هوشمندانه تر عمل کند. 
این »واقعی« بودن یعنی هدف شما قابل دسترس و در چنگ 
شما باشد. »واقعی« یعنی این که شما توانایی های تیم خود را می 
شناسید  می دانید رئیس شما چه انتظاری از گروه دارد. به نوعی، 
شما باید در این میان نقشی را ایفا کنید که هردو طرف را راضی 
نگه دارید - تیم خود و رئیس تان-. نمی توانید تیم خود را تحت 
فشار قرار دهید و اس سوی دیگر، نمی توانید طوری عمل کنید 
که رئیس تان تصور کند عملکرد شما ضعیف است. اگر رئیس 
شما اصرار دارد که اهداف غیرواقعی را دنبال کنید؛ سکوت نکنید، 
مسئله را به تعویق نیندازید، بلافاصله به او بگویید که چگونه باید 
به چنین هدفی برسید و به او بگویید که اهداف مورد نظرش 

غیرواقعی اند.

3

رستاخیز خبر
پایگاه خبری تحلیلی

rastakhiznews.ir

عطایی تاکید کرد:
کاهش آلودگی هوا با توسعه فضای 

سبز ممکن خواهد شد

سرپرست سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج توسعه فضای سبز، کاشت نهال های ورودی ماهدشت را 

عامل مهمی در کاهش آلودگی هوا بیان کرد.
سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج، حسین 
عطایی با اشاره به کاشت بیش از 9۰۰ نهال در ورودی ماهدشت 
اظهار داشت:  با توجه به افزایش ریزگردها و آلاینده های هوا 
کاشت نهال و توسعه فضای سبز در شهر می توانند نقش مثبتی 
در کاهش آلودگی هوا داشته باشد و سلامت هوا را در آینده 

تضمین کند.
وی با بیان اینکه در سال های اخیر  شاهد آلودگی بیشتری در 
هوای کلانشهرها  بوده ایم و هوای کرج نیز مستثنی از این امر 
نبوده است، گفت: از آنجا که درختان به عنوان ریه های شهرها، 
همواره بیشترین نقش را در تصفیه هوا و پالایندگی محیط داشته 
و دارند لازم است با اتخاذ تدابیر ویژه سهم آنها را در این خصوص 

افزایش داد و شرایط را بهبود بخشید.
عطایی ادامه داد: در همین راستا جمعه گذشته همزمان با شروع 
عملیات جمعه جهادی در منطقه ۱۲ اقدام به کاشت درختان  
پالاینده هوا کردیم که  تاکنون بیش از 9۰۰ نهال در این منطقه  

غرس شده است.
این مسئول با اشاره به کاشت نهال های کاج تهران ، سرو تبری، 
توت نرک و نارون با رویکرد توسعه سرانه فضای سبز در ورودی 
جاده کرج از سمت ماهدشت تا فرودگاه پیام  بیان داشت: نقش 
فضای سبز و درختان در کاهش آلودگی در شهرها به همگان 
ثابت شده به طوری که طبق تحقیقات به عمل آمده مشخص 
شده یک درخت در سال به طور متوسط دو کیلوگرم اکسیژن 
تولید می کند. میزان اکسیژن آزاد شده به وسیله درختان پهن 
برگ در یک هکتار بین ۲۵۰۰ تا ۳۰۰۰ کیلوگرم بوده و می تواند 
نیاز ۱۰ انسان را تامین نماید و در این میان درخت کاج تهران نیز 

بهترین پالاینده هوا در گروه سوزنی برگان  می باشد.
وی همچنین از کاشت تعداد زیادی درختچه در این مکان خبر 
داد و گفت: طبق بر آورد انجام شده حدود 6۵۰۰ اصله نهال و 
تعداد زیادی درختچه مانند اسپیره، ارغوان، زرشک، پیروکانتا ، 
پامپاس گراس، شیرخشت و طاووسی به متراژ ۵ کیلومتر در 
این منطقه کاشته  شده که علاوه بر اینکه به زیبایی ورودی شهر 
می افزاید از بوی حلقه دره  در این مکان نیز کاسته و موجب 

آرایش منظر در این منطقه می شود.
عطایی در تشریح تامین آب این درختان تاکید کرد : با توجه 
به شرایط بحران آب در سطح کشور روش آبیاری این درختان 
از طریق سیستم قطره ای به طوری مدیریت خواهد شد که در 
مصرف آب صرفه جویی بر اساس نیاز آبی درختان آبیاری انجام 

شود.

خبر

هلال«  داوطلبی  »خانه های 
طرحی کشوری است برای افزایش 
طرحی  جامعه.  توانمندسازی 
هدفمند  و  ساختارمند  نظام مند، 
جهت  مناسب  بسترسازی  با  که 
افزایش آگاهی مردم تلاش دارد با 
جذب مشارکت عمومی و تجمیع 
فعالیتهای مردمی علاوه بر افزایش 
دانش مدیریت بحران گام مؤثری 
در کاهش صدمات و خسارات ناشی 

از بلایای طبیعی بردارد.
کار  روند  با  بیشتر  آشنایی  جهت 
این خانه ها و آگاهی از شرح وظایف 
اعضای آن به عنوان سفیران هلال 
احمر گفتگویی با »محمد حسین 
وطنی« معاون مدیر عامل در امور 
داوطلبان سازمان هلال احمر استان 
البرز داشتیم که اینک پیش روی 

شماست.  

خانه های  مورد  در  لطفا   
داوطلبی هلال توضیح دهید: 

طرحی  هلال  داوطلبی  خانه های 
مردمی  و  مشارکتی  خودجوش، 
است. درواقع هلال احمر کوچک 
دل  در  که  است  محلی  و  شده 
مردم، برای مردم به وسیله مردم 
یک  آن  تشکیلات  می شود.  اداره 
فیزیکی  محیط  و  قانونی  بستر 
مشارکتی  فعالیت های  برای 
فراهم می کند که به کمک مردم 
فعالیتهای هلال احمر انتشار یابد. 
خانه ها  این  درخواست  که  کسی 

طبق  را  امکاناتی  باید  دارد  را 
دستورالعمل ما فراهم کند. یعنی 
مالی  سرمایه گذاری  هلال  احمر 
انجام نمی دهد. بلکه با حمایت مالی 
یکی از خیرین یا ارگانها با این شرط 
ضروری که یک نفر آموزش دیده 
تا  باشد  کار  رأس  در  احمر  هلال 
بقیه افراد فعالیتهای داوطلبانه خود 
را در کنار هم انجام دهند، شکل 

می گیرد. 
تمام قسمتهای مختلف هلال احمر 
از آموزش و غیره در این خانه های 
داوطلبی هلال فراهم است. فعالیت 
در هلال احمر به صورت رده بندی 
شده است. ابتدا زیر دبستانی ها به 
عنوان غنچه های هلال، بعد شاخه 
دانش آموزی از ۱8سالگی در معاونت 
جوانان هلال احمر فعالیت می کنند 
و  امداد  بخش  وارد  می توانند  که 
نجات  شوند و از ۲9 سال به بالا در 

رده بزرگسالان فعالیت می کنند. 

این  پیشنهاد  مورد  در   
طرح مبنی بر ایجاد خانه هلال 
همکاری  با  شهری  مناطق  در 
شهر  شورای  و  شهرداری 

توضیح دهید:
 ما اعلام آمادگی کردیم اگر فضا و 
امکانات در اختیار ما قرار گیرد، در 
هر منطقه از شهرداری، خانه  هلالی 
ایجاد شود تا هم جذب مشارکت در 
همه رده ها و سنین ضورت گیرد و 
رایگان  صورت  به  آموزش ها  هم 

انجام شود. بعد از تشخیص نیازها 
و توانمندی ها این دو را با هم دست 

به دست می کنیم.

کالبد  و   در مورد ساختار 
آن توضیح دهید: 

ما 4 گروه داریم: »گروه حمایت« 
حمایت  را  ما  مالی  نظر  از  که 
می کنند، »گروه مشارکت« که با 
حضور فیزیکی خود ما را در امور 
یاری می کنند. »گروه هدایت« که 
سیاست  و  قدرت  علم،  صاحبان 
جهت  خود  نفوذ  از  که  هستند 
می کنند.  استفاده  مردم  هدایت 
»گروه مهارت« که کسانی هستند 
که دارای تخصص و مهارت هستند. 
مثل پزشکان که از تخصص خود 
استفاده می کنند. البته این مهارتها 
به  که  می باشد  زمینه ها  همه  در 
رایگان  به صورت  خانواده مددجو 

خدمات ارائه می دهند. 

 چه قدر این خانه های هلال 
را در کاهش اثرات و مصدومیت 

زلزله مؤثر می دانید؟ 
بسیار مؤثر است. در فضای کارکرد 
شهری خروج ایمن و پناهگیری، 
یاد  را  خطر  و  امن  نقطه  کشف 
می دهیم و پافشاری می کنیم که 
در شرایط عادی تمرین کنند تا در 
موقع ضرورت از این نقاط بهره ببرند 
تا خروج ایمنی داشته باشند. شاید 
در خانواده کوچک این خروج ایمن 

کاربرد چندانی نداشته باشد اما در 
آپارتمانهای با واحد بالا یا شرکتها و 
کارخانه ها بسیار مؤثر است. ضمن 
اینکه ایرادات ساختمان را شناسایی 

و به آنان گوشزد می کنیم. 

هر چه سطح آموزش بالاتر 
برود سطح خسارت پایین 
خواهد آمد چرا که این دو 
با هم رابطه معکوس دارند. 

خانه های هلال حلقه 
اتصالی است بین نیاز 

نیازمند و توان توانمند.

»کیف حیات« و »کمک های اولیه« 
را به آنان توضیح می دهیم که در 
فرد  بقای  و  ایمنی  ضریب  حادثه  
که  آنجایی  از  می دهد.  افزایش  را 
عدم  دلیل  به  حوادث  از  بسیاری 
سطح  در  ما  است  مردم  آگاهی 
تکمیلی،  پیشرفته،  مقدماتی، 
دانشگاهی  حتی  و  تخصصی 
آموزش های لازم را در اختیار مردم 
قرار می دهیم. حتی رشته هایی مثل 
طبیعی،  سوانح  در  امداد  مدیریت 
غیرطبیعی و مدیریت عملیات امداد 
و نجات به صورت آکادمیک در حال 
سطح  داریم  تلاش  است.  آموزش 
بالا  انفجاری  صورت  به  را  آگاهی 
ببریم و این ممکن نمی شود مگر به 
کمک خانه های داوطلبی هلال. تا در 

دل مردم نفوذ نکنیم قادر نخواهیم 
بود این آموزش ها را فراگیر کنیم. با 
این کار در هر منطقه می توان افراد 

را جذب کرد. 
در این زمینه گفتگویی نیز با »فریده 
کمیسیون  عضو  بیرانوند«  بزنی 
فرهنگی شورای شهر کرج داشتیم 
. وی که از مدافعین این طرح است 
و اتفاقا در صحن علنی شورای شهر 
کرج نیز آن را مطرح و درخواست 
رسیدگی به آن را دارد در این مورد 
هیچ  خانه ها  این  تشکیل  گفت: 
و  ندارد  شهرداری  برای  هزینه ای 
برای  بخورد  رقم  اتفاق  این  اگر 
اتفاقات  از  بسیاری  از  پیشگیری 

ناگوار طبیعی مفید خواهد بود. 
وی با بیان اینکه الان چندین ماه 
است که این موضوع مطرح شده 
ولی هیچ پیگیری صورت نگرفته 
حضور  در  طرح  این  گفت:  است 
نمایندگان مجلس و اعضای شورای 
شهر مطرح شد اما هنوز به نتیجه 
نرسیده است. از آنجایی که طرح 
برای  »داوطلبی خانه های هلال« 
اولین بار در شورای پنجم مطرح 
شد، امید است در همین دوره نیز 
به نتیجه برسد. این طرح هزینه 
داوطلبانی  روی  و  ندارد  آنچنانی 
اهداف  با  که  است  متمرکز 
بشردوستانه در صدد نشر ارزشها 
و اهداف والای هلال احمر هستند.   

    در این سرزمین زلزله خیز تنها خانه های هلال امن هستند؛   

خانه های داوطلبی هلال  

مکان  اینکه ۲7۲  به  اشاره  با  کرج  شهردار 
در محدوده میدان آزادگان برای ساماندهی 
دستفروشان به طور موقت در نظر گرفته شده 
است، گفت: در آینده ای نزدیک ۵ هکتار زمین 
در باغستان برای ساماندهی دستفروشان شهر 

مورد بهره برداری قرار می گیرد.
آزادگان،  میدان  محدوده  در  مکان   ۲7۲

برای ساماندهی دستفروشان مناطق ۱، 8 و 
9 شهری، در نظر گرفته شده است که این 
مهم راهکاری موقتی است و شهرداری کرج 
در نظر دارد ۵ هکتار زمین در باغستان را برای 
ساماندهی دست فروشان شهر اختصاص دهد.

اخیر  هفته های  طی  گفت:  کرج  شهردار 
همایشی با حضور سرمایه گذاران و سازندگان 

برگزار شد تا با تجمیع توانمندی ها، فعالین این 
عرصه در پروژه های بزرگ شهر ورود کنند.

این  برگزاری  از  پس  کرد:  بیان  نصیری 
همایش، مقرر شد اتحادیه و یا انجمنی در 
این رابطه تشکیل شود و نمایندگان آن به 
با  کرج  شهرداری  شوند.  معرفی  شهرداری 
همکاری سرمایه گذاران بخش خصوصی در 

نظر دارد، ساماندهی بافت های فرسوده و تپه 
مرادآب را اجرایی کند.

نصیری خبر داد:

اختصاص ۵ هکتار زمین در باغستان برای ساماندهی دستفروشان شهر کرج

بود!  عادی  امری  ریشتری   ۵.2 زلزله 
تهران هزاران گسل دارد

مورد  در  را  خود  کارشناسی  نظر   
زلزله اخیری که در ملارد رخ داد، بیان 

کنید:
زلزله ای که به بزرگی بیش از ۵ ریشتر در 
منطقه جنوب ملارد تهران و مشکین دشت 
فوق العاده  است،  عادی  کاملا  داد،  رخ  البرز 
زلزله های  روز  هر  تهران  در  چون  عادی! 
کوچکی رخ می دهد. روزی نیست که زلزله 
۱ ریشتر یا ۲ ریشتر در تهران نداشته باشیم 
به  زلزله ای  منتظر  ما  ریشتر.  شده ۵  حالا 
بزرگی  7.۵ ریشتر در شمال تهران و 6.۵ 
ریشتر در جنوب تهران هستیم. در تهران به 
جرأت می توان گفت چندین هزار گسل وجود 

در  گسل ها  توانمندی  هزار!  چندین  دارد، 
شمال تهران تا 7.۵ ریشتر و در جنوب تهران 
تا 6.۵ ریشتر است. اگر به نقشه گسل های 
با  گسل  هزار  چند  بیندازید  نگاهی  تهران 
طول های مختلف وجود دارد: گسل های رباط 
کریم، جارو، گردان، اشتهارد، شمال تهران، 

کهریزک،گسل آزاد، اراد، گسل پارچین و ...
در مورد گسل زلزله اخیر توضیح دهید: 
این زلزله به دلیل فعال شدن گسل اشتهارد 
است که از سمت غرب از شهر جدید اشتهارد 
آغاز شده در غرب تهران به سمت ماهدشت، 
صفادشت، محمدشهر، ملارد، شهریار،  قدس، 
غرب  به طرف  بعد  و  اسلام شهر  وحیدآباد، 
تهران می آید و تا ری، شرق تهران، آبسرد، 

بوم هند و رودهند می رود.

دامنه جنوبی کوه های البرز جایی که تهران 
در آن قرار گرفته قلب کشور است و من ایمان 
دارم روزی این قلب با زلزله خاموش خواهد 

شد. 

انتقال پایتخت آخرین راه نجات یا اولین 
راه نجات؟

  شما همواره یکی از مدافعان طرح 
خاطر  به  آیا  اید،  بوده  پایتخت  انتقال 

خطر زلزله در این محدوده است؟
حدود ۲۰ سال پیش نهاد امنیت ملی کشور 
از من خواست تا دلایل علمی مقالاتی که در 
روزنامه کیهان و اطلاعات منتشر می کردم 
را توضیح دهم. من هم کپی از این مقالات 
به علاوه مستنداتی دیگر را ارسال کردم. دو 

هفته بعد رئیس جمهور وقت به 6 تن از وزرا 
دستور داد که به درخواست های من عمل 
بودم.  داده  پیشنهاد  زمان من ۳  آن  کنند. 
افراد  خانه های  که  بود  این  اولم  پیشنهاد 
کلیدی مملکت را محکم سازی کنند، چون 
دوست ندارم این افراد در زلزله کشته شوند. 
دوم این که در شهر تهران ستاد بحران درست 
کنند و سوم این که اگر ممکن است پایتخت 
را جابه جا کنند. آقای احمدی نژاد سعی کرد 
پایتخت را جابه جا کند و به سمت فیروزکوه 
و آن طرف  ها منتقل کند یعنی شمال شرق 
تهران که من مخالفت کردم و گفتم این مکان 
حتی از تهران هم بدتر است. هدف من این 
است که پایتخت را به سمت جنوب تهران 
یعنی نزدیک اصفهان منتقل کنیم، اما بعدها 
دیگر پیگیری نشد. این وظیفه من بود که 
اطلاع رسانی صحیحی کنم. با پیگیری های 
ایجاد  را  و کشور  تهران  بحران  لازم  ستاد 
ایجاد  را  زلزله نگاری  بعدها مؤسسه  کردیم. 
کردیم. ما همه چیز را روی کاغذ داریم ولی 
در عمل کمی کند هستیم. این گونه کارها 
وسایل و امکانات، بودجه و دانش و البته همت 

مسئولان را می طلبد. 
زمان  سال   6۰ تا  ژاپن۵۰  متخصصین 
خواستند تا به صورت جدی به این موضوع 
بپردازند، ما هم به زمان نیاز داریم تا بتوانیم 
کشور را ایمن کنیم. ۵۰ سال است که علم 
زلزله شناسی داریم ولی عملا ۲۰ سال است 
که به این علم توجه ویژه شده. این کار به 
زمان و بودجه نیاز دارد و البته باور مسئولان 

را که زلزله را می شود مهار کرد. 
مهار  را می توان  زلزله  معتقدید  یعنی شما 

کرد؟ 
بله. می توانیم صدمات را به حداقل برسانیم. 

را  زلزله  می توان  مگر  چگونه؟   
پیش بینی کرد یا از آن جلوگیری کرد؟ 

خیر نمی توان زلزله را پیش بینی کرد. هنوز 
حتی در ژاپن و کالیفرنیا که تا حد زیادی 
پیشرفته هستند، علم اجازه نمی دهد که زلزله 
را پیش بینی کنند. علم بسیار بسیار ضعیف 
است که بتواند پیش بینی یا پیش گویی کند. 
سابقا ۵۰ تا 6۰ سال پیش برای بیماری مثل 
سیاه سرفه راه درمانی وجود نداشت و بسیاری 
با یک  اینکه  تا  بیماری می مردند  با همین 
واکسن این بیماری کنترل شد. علم پزشکی 
پیشرفت کرده، علم زلزله شناسی هم پیشرفت 

خواهد کرد و مصونیت ما بیشتر خواهد شد. 
از شایعه تا واقعیت

این زلزله ای که در ملارد رخ داد،   
زلزله اصلی است یا پس لرزه؟ 

علم نمی تواند به شما این جواب را بدهد؛ باید 
بدترین حالت را مدنظر داشت و خود را برای 
بدترین شرایط آماده کرد نه اینکه سرسری از 
کنار آن گذشت. اگر متفکر باشیم باید جنبه 
احتیاط را رعایت کنیم که ممکن است این 
هم  پس لرزه  منتظر  باید  و  باشد  پیش لرزه 
باشیم. دیدگاه انسان در این مورد بسیار مهم 

است. 

 بعد از زلزله ملارد خبری مبنی بر 
احتمال وقوع زلزله 7 ریشتری ماهدشت 
به  دست  و  منتشر  مجازی  فضای  در 
اتفاق  این  است  ممکن  آیا  شد،  دست 

رخ دهد؟
خیر. نباید به این نوع حرف ها اهمیت داد. 
زلزله را نمی توان پیش گویی کرد. فرقی ندارد 
این زلزله در تهران ، قزوین، ماهدشت یا غیره 
باشد. حدود 9۰ درصد ایران زلزله خیز است. 
آمار کشته های زلزله در ایران بسیار بسیار 
زیاد است. باید همان اقداماتی که ژاپنی ها 
در مدیریت بحران و پیشگیری از صدمات 

احتمالی انجام می دهند را به کار گیریم.

ارزیابی ستاد بحران استان های معین
چگونه  را  تهران  در  بحران  ستاد   

ارزیابی می کنید؟
 ابتدا این سؤال پیش می آید که چرا تهران 
ایجاد  باعث  عواملی  اینطور شود؟ چه  باید 
می شود.  موضوع  کردن  بغرنج تر  و  بحران 
این عوامل متخصصین ایمنی تهران را دچار 
مشکل می کند. وقتی جمعیت تهران لحظه به 
لحظه رو به افزایش و بافت های فرسوده تهران 
رو به گسترش است، ما حریف این مسائل 

نخواهیم شد. 
معین  که  البرز  به  راجع  نظر شما   
تهران در بحران است، چیست؟ اگر هر 
شود،  زلزله  درگیر  همزمان  استان  دو 

تکلیف چیست؟ 
اگر همین زلزله 7.۵ ریشتری بود مشکلات 
بسیاری برای مدیریت بحران به وجود می آمد. 
نمونه بارز  آن را در زلزله کرمانشاه شاهدیم 
که هنوز مردم در زیر چادر زندگی می کنند. 
همین را ضربدر ۵ یا ۱۰ کنید تا عمق فاجعه 

را دریابید. 
 آیا این زلزله ربطی به زلزله بم هم 

دارد که در همین فصل رخ داد؟ 
خیر. زلزله بم به گسل زلزله جبال زاگرس 
به سلسله  مربوط  زلزله  این  ولی  دارد  ربط 
باشد همه کشور  یادمان  البرز است.  جبال 
ما زلزله خیز است. چه سلسله جبال البرز یا 
زاگرس باشد چه سلسله جبال شرق یا غرب. 
به جرأت می گویم که ۵ الی ۱۰ درصد از کل 

کشور ما زلزله خیز نیست. 

نقطه امن ایران
 دقیقا این ده درصد در کدام بخش 

از ایران است؟ 
غرب،  شمال  سمت  به  اصفهان  منطقه  از 
باریکه ای  شرق،  جنوب  سمت  به  اصفهان 
از  امتداد آلپ- هیمالیا است. یعنی  که در 
کوه های هیمالیا بگیریم تا کوه های آلپ در 
اروپا در وسط ایران یک چنین جایی است که 
امن تر است و آسیب پذیری کمتری دارد. 9۰ 
درصد سطح کشور زلزله خیز است و اتفاقا در 
همین منطقه در مرکز کشور جمعیت کمتری 

زندگی می کند. 
جمعیت تهران و کرج جمعیتی ۱7 میلیونی 
است. شهر کرج یا تهران نه، محدوده کرج و 
تهران جمعیتی ۱7 میلیونی دارد. کرج را به 
عنوان شهر کرج نگاه نکنیم. یا تهران را به 
عنوان شهری که خدمات دولتی و شهرداری 
دریافت می کند، تلقی نکنیم. شهرداری تا یک 
مرزی می تواند خدمات ارائه کند ولی مردم، 
آن سوی این مرز فرضی هم زندگی می کنند.

بهتر  مدیریت  توصیه های  و  راهکارها 
بحران

و  راهکار  چه  زلزله  وقوع  هنگام   

بحران  مدیریت  در  مردم  به  توصیه ای 
دارید؟ 

زلزله پدیده ای کاملا طبیعی است. آخرین 
سال  داد ۱8۵  رخ  تهران  در  که  زلزله ای 
طی  دارم  انتظار  شخصا  من  بود.  پیش 
۱۵ سال آینده زلزله ای در منطقه تهران 
اتفاق بیفتد چون حدودا ریتم وقوع زلزله 
به ۲۰۰ سال است،  تهران ۲۰۰ سال  در 
را  تهران  در  زلزله  این  وقوع  انتظار  من 
دارم. البته زلزله ریاضی سرش نمی شود و 
نمی کند.  آن صدق  در  ریاضی  محاسبات 
باعث  شود  شاید  من  گفته  این  ولی 
دقت  و  بیایند  خود  به  کمی  مسئولان 

بیشتری داشته باشند. 
تخت  روی  اگر  می دهد  رخ  زلزله ای  وقتی 
هستید یا روی صندلی نشسته اید، کنار آن 
پناه بگیرید. اتاق را فوری ترک نکنید چون 
حرکت در اتاق یعنی گرفتاری در راه پله ها. به 
هیچ وجه نباید حرکت کرد یکی دو دقیقه 
باید صبر کرد و اگر زلزله آرام شد از خانه 
بیرون رفت و اگر آرام نشد سر جایتان بمانید 

و تکان نخورید. 

بیرون  به  اینگونه  مردم  چرا  پس   
هجوم برده بودند؟

حرکات اول کم بوده لذا به این امید که از 
زلزله نجات یابند همگی از خانه ها خارج  شده  
بودند. فرار از خانه شرط این موضوع نیست که 
نجات یابند. ممکن است زلزله اصلی در همان 

پله ها رخ دهد و آن ها را گرفتار کند. 

  سخن پایانی: 
زیر  کاملا  پدیده ای  زلزله  باشند  آگاه  مردم 
زمینی است، اگر مواظب باشند سالم می مانند 

و اگر مراقب نباشند می میرند  !

طبق اظهارات پروفســور عکاشه در هنگام وقوع زلزله ما با دو مؤلفه افقی و 
عمودی روبرو هســتیم. در موج قائم که فقط سبب بالا و پایین رفتن سازه 
می شود و به نام موج P مشــهور است، ساختمان آسیب نمی بیند و تقریبا 
مقاومت ساختمان در برابر آن زیاد است. این موج زودتر از موج افقی که به نام 
S معروف است، می آید. موج S بسته به فاصله ما از کانون زلزله، در عرض چند 
ثانیه حداکثر 1۵ ثانیه بعد از موج اول می آید که سبب تخریب سازه و ایجاد 

خسارت می شود. 
تصور کنید در این چند ثانیه چطور باید مکان امن را بیابیم! دانشمندان ژاپنی با 
استفاده از تکنولوژی جدید توانسته اند در کشور زلزله خیز خود از همین چند 
ثانیه بهره برده و با تشخیص اولین موج و پیش بینی موج دوم، جلوی خسارات 

بیشتر را بگیرند.

پدر علم زلزله شناسی ایران 
در گفت و گو با »دنیای هوادار« مطرح کرد

تا 15 سال دیگر قلب ایران
 خــاموش می شـود!
تهران هزاران گسل دارد، پایتخت را به جایی دیگر منتقل کنید

چهارشنبه 29 آذر ماه ساعت 23:27 مرز دو استان تهران و البرز لرزید، شدت آن به گونه ای بود که در استان های مختلفی نظیر 
قم، قزوین، گیلان و مرکزی هم علاوه بر تهران و البرز نیز کاملا احساس شد و مردم شب را در پارک ها، ورزشگاه ها و یا فضاهای باز 
سپری سحر کردند.  ایران در میان کشورهای جهان در زمینه حوادث غیر مترقبه رتبه سوم و در زمینه زلزله رتبه ششم را دارا است. 
اما امسال ایران به گونه ای متفاوت  و به کرات می لرزد! بر آن شدیم گفت و گویی با پدر علم زلزله شناسی ایران داشته باشیم تا بفهمیم 
در لایه های زیرین زمین چه اتفاقی در شرف وقوع است؟ چرا این روزها ایران مدام در حال لرزیدن است؟ چرا 83 درصد شهرهای ما 

آسیب پذیر هستند؟ نقطه امن ایران کجاست؟
»پروفسور بهرام عکاشه«، عضو سابق هیئت علمی و استاد بازنشسته گروه فیزیک زمین و رئیس سابق بخش زلزله شناسی مؤسسه 
ژئوفیزیک دانشگاه تهران است که  1٤ سال ریاست گروه ژئوفیزیک دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران شمال را بر عهده داشته و هم 
اکنون نیز رئیس دانشکده علوم پایه این دانشگاه است. وی معتقد به جابه جایی پایتخت از تهران است و سال هاست در مورد فعال 
شدن گسل تهران هشدار داده است!. وی بر این باور است که در صورت فعال شدن گسل 9۰ کیلومتری شمال تهران، انتظار وقوع 
زلزله ای خطرناک و جدی از لواسانات تا البرز و حتی آبیک قزوین را داریم. زلزله ای که تهران و کرج به نسبت سایر شهرهای کشور در 

مقابل آن آسیب پذیری بیشتری دارند. با هم به پای سخنان وی می نشینیم تا ببینید با این بلای طبیعی چه باید کرد!

مدیرکل میراث  فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان البرز 
گفت: زلزله به آثار تاریخی این استان آسیبی وارد نکرده است.

حجت الاسلام و المسلمین فخرالدین صابری با اشاره به زمین لرزه 

شب گذشته که کانون آن مشکین دشت کرج گزارش شده است، 
اظهار داشت: خوشبختانه این زمین لرزه به آثار و بناهای تاریخی 

استان البرز آسیبی وارد نکرده است.

مدیرکل میراث  فرهنگی استان البرز  :  زلزله به آثار تاریخی استان البرز آسیبی وارد نکرده است
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ارتباط مردمی

»حق با شماست«
 روزنامه »دنیای هوادار« فضای اختصاصی را برای شما خوانندگان
 عزیز در نظر گرفته است تا نظرات، انتقادات و مشکلات خود را

.جهت پیگیری توسط این روزنامه ارسال کنید
:راههای تماس با ما

۰2633٤۰۰318 _ ۰91۰18398٤٤

 واقعا متوجه نمی شیم چرا استان البرز نسبت به مضرات آلودگی
دختر وقتی  است.  توجه  بی  انقدر  آموزان  دانش  روی  بر   هوا 
 من آسم داره و آلودگی هوا باعث تشدید بیماری او میشه چرا
 نباید مدارس مقطع دبیرستان تعطیل باشه؟ نزدیک امتحانات
 مدارس هست و حتی امکان غیبت دانش آموزان وجود نداره
 چون معاونین و دبیران به شدت برای غیبت حساس شده اند.
 سوال من این است که فرزندان ما که امیدهای آینده هستند،
 اهمیتی برای مسئولین ندارند؟ لطفا به این موضوع به صورت

.جدی رسیدگی شود
س. زادحیدر

 علیرغم اعلام باز بودن برخی ورزشگاه ها برای اسکان شهروندان
 در هنگام وقوع زلزله اما درهنگام مراجعه، مردم با درهای بسته
 مواجه شدند که این امر باعث تاسف است چراکه وقتی قولی داده
 می شود باید عملیاتی شود در غیر اینصورت نتیجه ای جز بی

.اعتمادی مردم به همراه نخواهد داشت
محمدرضا نظری

 وضعیت تمرینی ورزشکاران در باشگاه ها نامساعد است. از معروف
 ترین باشگاه کرج که انقلاب نام دارد تا بی نام و نشان ترین آنها
 کمبود امکانات و یا امکانات نا مناسب دارند. اینکه ۵۰ نفر در یک
 سانس با یکدیگر در زمین والیبال تمرین کنند زیبا و مطلوب به
 نظر نمی رسد و انتظار می رود برای بهبود این مشکل حداقل
پذیرش تعداد  یا محدودیت  و  ورزشگاه ساخته شود   چندین 

.استاندارد را اعمال کنند
فائزه بیات

خبریادداشت

زلزله ای که قبل یلدا دل ها را لرزاند
لحظه ای بیشتر نبود. ناگهانی و بی 
خبر. انگار اصلا آمده بود تا غفلتمان 
بگوید،  تا  بود  آمده  کند.  یادآوری  را 
اصلا حواستان به خودتان نیست. اصلا 
حواستان به یکدیگر نیست. آمده بود تا 
بیدارمان کند. آن هم در آستانه شبی 
که پیشترها همه خانواده را دورهم می 
آورد و حالا چند سالی است با چند 

استیکر و پیام اینترنتی سر و تهش هم می آید.
 آن تکانی که به خانه هایمان آمد اصلا تکانی بود که باید به دل 
هایمان می دادیم. این بار در ابتدای زمستان یلدا به در داشتیم. 
حالا که در شهر آواری نیست. حالا که مصیبتی نرسیده، حالا که 
داغی ندیده ایم؛ چه بهتر با تکانی که به خانه هایمان دیدیم، دل 

هایمان را خانه تکانی کنیم. 
شهری که هوایش را دوده گرفته و زمینش مملو است از گسل 
های ریز و درشت، حالا باید به این فکر باشد که در میان زمین 
و هوا، در این بالا و پایین ها، مردمش را دریابد. مردمی که مدتی 
است انگار با هم قهرند و همسایگی و دوستی و بچه محلی را از 
یاد برده اند. این گله کردن ها هم دیگر بس است. نگرانی ها دیگر 
کافیست. اصلا عمر دست خدای  است که بخشنده و مهربان 
است. حالا بیایید از زلزه بگذریم و در پاکی هوایی که به برکت 
باد و باران از سرب و آلایندگی پاک شده، شاکر نعمت هایی 
باشیم که هست. و خدایی را بستاییم که نامش سکینه دل های 

مضطرب است.
طبیب عشق مسیحا دم است و مشفق لیک

چو درد در تو نبیند که را دوا بکند

ستاد صبر در البرز آغاز به فعالیت کرد

معاون فرهنگی رئیس  کل دادگستری استان البرز گفت: ستاد 
صبر استان البرز با هدف گسترش فرهنگ مدارا، مهربانی و عفو 

آغاز به کار کرد.
فرید نجف نیا با اعلام خبر آغاز فعالیت ستاد صبر در استان البرز 
گفت: با توجه به آموزه های قرآنی و روایی و برای حاکمیت 
فرهنگ مدارا، مهربانی، عفو و گذشت ستادی با عنوان »ستاد 
ملی صبر« در کشور ایجاد و مقرر شده ستادهای متناظر در 
استان ها نیز تشکیل شوند که در استان البرز نیز این ستاد آغاز 

به فعالیت کرد.
گسترش  افزود:  ستاد  این  اهداف  برشمردن  با  ادامه  در  وی 
ارتقای  جامعه،  در  گذشت  و  عفو  و  سازش  و  صلح  فرهنگ 
فرهنگ مدارا و همدلی، اعتلای فرهنگ قانون مداری و کاهش 
زمینه های نزاع و اختلاف بخشی از اهداف تعیین شده برای این 

ستاد است.
نجف نیا حوزه فعالیت این ستاد را شناسایی، سیاست گذاری، 
برنامه ریزی و هماهنگ سازی طرح های فرهنگ سازی و جریان 
سازی، آموزش و تبلیغ و مشاوره، کارآمد سازی دستگاه قضایی 
و قضات عنوان کرد. وی موضوع مطرح شده در نخستین جلسه 
این ستاد را شناسایی موانع و چالش های پیش روی توسعه 
فرهنگ مدارا و صلح و سازش در استان و راهکارهای مواجهه 
با آن بیان کرد و افزود: ستاد صبر استان البرز با اعضای متناظر 
و  البرز  استان  دادگستری  رئیس کل  ریاست  به  و  ملی  ستاد 

دبیری معاونت فرهنگی دادگستری استان تشکیل شده است.
مورد  در  البرز  استان  دادگستری  رئیس کل  فرهنگی  معاون 
جزئیات نخستین جلسه ستاد صبر استان البرز گفت: در این 
نشست پس از رایزنی های انجام شده مصوب شد که سخنرانی 
مسئولان دادگستری در دانشگاه ها، مساجد و مصلاها و اماکن 
انجام شود؛ همچنین  عمومی درباره فضیلت صلح و سازش 
ارائه مشاوره حقوقی و قضایی در دانشگاه ها و مساجد و اماکن 
عمومی با هدف ارتقای بنیه حقوقی مردم و گسترش فرهنگ 
اصلاح ذات البین و حضور کارشناسان و مسئولان دادگستری 
در برنامه های کارشناسی صدا و سیما و ارائه سوژه و ایده های 
جذاب برای ترویج فرهنگ صلح و سازش از دیگر مصوبات این 

نشست بود.
ارائه  و  تابلوها و آگهی  نماهای شهری  از  استفاده  افزود:  وی 
فرهنگ مدارا و صلح و سازش،  پیام های تأثیرگذار در زمینهٔ 
استفاده از ظرفیت شبکه های اجتماعی برای گسترش فرهنگ 
مدارا و صلح، برگزاری نشست ها و جلسات تبیینی و توجیهی با 
روحانیون مستقر، ائمه جماعات و روحانیون اعزامی در ایام تبلیغ 
و برگزاری نشست های مستمر با بزرگان محلی و ریش سفیدان 
و چهره های معتمد و متنفذ، برگزاری دوره های آموزشی تربیت 
مبلغان و مروجان، برگزاری نشست ها و همایش های استانی و 
تشویق افراد تأثیرگذار فعال، تقدیر از شخصیت های حقیقی و 
حقوقی فعال و مروج، برگزاری کارگاه ها و دوره های آموزشی 
برای توانمندسازی قضات در زمینهٔ مختومه کردن پرونده ها، 
دیگر  بخش  سازش  و  صلح  زمینهٔ  در  فعال  قضات  تشویق 
مصوبات این نشست بود. نجف نیا 4 مصوبه دیگر ستاد صبر در 
استان البرز را تشکیل کمیته ویژه صلح و سازش در دادگستری 
استان، مکاتبه دبیرخانه ستاد با کلیه نهادها و سازمان ها برای 
اخذ پیشنهاد ها و عملیات قابل اجرا، طرح تصویب روز عفو و 
و  سال  هر  رمضان  روز ۲۰  برای  استان  در  عمومی  گذشت 

برگزاری جایزه صبورترین شهروند استان البرز عنوان کرد.

آخرین  در   - حسینی  تیلدا 
روزهای پاییز، صحن علنی شواری 
و  خاص  اتفاقی  شاهد  کرج  شهر 
نوید  که  رخدادی  بود.  دلنشین 
داد یلدای کدورت باز هم می تواند 
به سپیده مهر و دلجویی بدل شود.

 فلسفه پاییز، این فصل بی برگی بار 
دیگر در این شهر خودی نشان داد 
تصمیم  شهری  پارلمان نشینان  و 
در  و  اخلاقی  در حرکتی  گرفتند 
کدورت  برگ   برگ  متانت  کمال 
ایجاد شده در جلسات قبل را به 
بهار  در  تا  بسپارند  گذشت  پاییز 
بار  به  امید  و  مهر  مهربانی جوانه 
بنشیند. به این امید که در سایه سار 
تعامل  و  تفاهم  بردباری،  و  حلم 
مسئولان،  تفقد  و  تعهد  البته  و 
مردمی که کلید شهر را به دست 
شک  هیچ  بی  سپرده اند  اهلش 
»کرج،   روشن  فردای  به  شائبه  و 
دل  داریم«  دوستش  که  شهری 
ببندند و نترسند که روزی گردی 
از بداخلاقی، بی حرمتی و یا خدای 
سبب  جدی  اختلاف های  نکرده 
راکد ماندن طرح ها و عقیم  شدن 

لوایح شهر شود. 
در  کرج  شهردار  نصیری  اصغر 
پایان سی و دومین جلسه شواری 
اسلامی شهر ضمن تشکر از حسن 
در  شهر  شورای  اعضای  همکاری 
ارائه نقطه نظرات سازنده خود گفت: 

قدر  اول هم گفتیم هر چه  از  ما 
نظارت قوی تر باشد به نفع مدیریت 
شهری و مردم خواهد بود. به نفع 
ارتقای بهره وری و کارکرد مدیریت 
و  مردم  حقوق  احقاق  و  شهری 
حفظ سرمایه های مردم خواهد بود.

اتفاق جلسه بیست و نهم  از  بعد 
شورای شهر، در فضای مجازی و 
البته رسانه ها نقدهای زیادی مطرح 
خویش  ظن  از  کسی  هر  و  شد 
گفت و گوی بین شهردار و اعضای 
شهر را تفسیر کرد که گاه بعضی 
از این تفاسیر به رأی بود. شاید به 
همین دلیل بود که شهردار در این 
زمینه گفت: برای ما مهم است که 
در قالب همفکری و همکاری در 
راستای اهداف مشترک شهرداری 

و شورا حرکت کنیم.
 وی ضمن انتقاد از بعضی رسانه ها 
سوء استفاده  قصد  که  جریاناتی  و 
حین  در  گاه  داشت:  اظهار  دارند 
یا  افراد  مسائل  بعضی  طرح 
رسانه هایی که حسن نیت ندارند از 
این جریانات سوء استفاده می کنند. 
وی افزود: البته آنچه در رسانه های 
مورد اعتماد مردم انعکاس می یابد 
است.  قدردانی  و  استناد  قابل 
حضور رسانه ها و آنان که دغدغه 
مغتنم  بسیار  دارند،  شفاف ساری 
است ولی اجازه سوء استفاده هم 

نباید داد.

پیش  ماه  سه  که  نصیری  اصغر 
در  نقطه  نظراتش  و  طرح  ارائه  با 
مورد نحوه مدیریت شهر توانسته 
بود رأی اعتماد پارلمان شهری را 
برای کلیدداری شهر کرج اخذ کند،  
شورای  اعضای  از  دلجویی  ضمن 
همه  به  مقید  بنده  گفت:  شهر 
برنامه هایی  چارچوب  و  تعهدات 
هستم که در زمان انتخاب شهردار 
توانستم  آن  اساس  بر  و  ارائه شد 
رأی اعتماد بگیرم. خوشبختانه در 
این مدت مجموعه همکاری هایی 
که بین بنده، شهرداری و شورا بوده 
بر اساس قانون نتایج خوبی داشته 
و من از تذکرات و دلسوزی  اعضا 

کمال تشکر را دارم. 
آنچه سبب این همه حرف و حدیث 
در مدیریت شهری شده و تیغ تیز 
انتقاد را به سمت شهردار کرج نشانه 
رفته است، بحث انتصابات است که 
در  مهم  و  بحثی همیشگی  البته 
های  انتخاب  و  ها  انتصاب  همه 

کلان مدیریتی است.
 نصیری با بیان اینکه مهم ترین 
دغدغه وی نحوه صحیح انتصابات 
و انتخاب اصلح ترین ها می باشد، 
کردم  حس  آنچه  ابتدا  از  گفت: 
نقطه  عنوان  به  است  ممکن 
اختلافی مطرح شود، همین بحث 
انتصاب بود. راهکارهای مختلفی را 
ارائه دادم که  اکثریت دوستان  به 

اگر نظر جمع شورای شهر بر آن 
باشد به عنوان یک تفاهم کلی از آن 
استفاده شود؛ کماکان بر پیشنهاد 
خودم که از ابتدا مطرح شد مصر 

هستم. 
اصغر نصیری افزود: قصدم این نبود 
بدون مشورت و هماهنگی انتصابی 
صورت گیرد. نظر جمع شورا برای 
وگرنه  است  ارزشمند  بسیار  ما 
اجرای نظر تک تک دوستان قطعا 

میسر نیست.
اتفاق   وی خاطرنشان کرد: هنوز 
ده  از  کمتر  و  نداده  رخ  خاصی 
گرفته  صورت  انتصاب ها  درصد 
است  این  من  استدعای  است. 
تدبیری شود که این امر هماهنگ تر 
انجام شود چون ما برای نظر جمع 

شورا احترام قائل هستیم. 
مذکور  جلسه  در  که  آنجایی  از 
شورای شهر، شهردار کرج به طور 
مستقیم از »عباس زارع«  و »رحیم 
ضمن  بود،  کرده  نقد  خستو« 
دلجویی از عباس زارع گفت: من 
احترام زیادی برای دکتر زارع قائل 
هستم. من به رویه وی که مسائل 
را با هم اختلاط نمی کند و بحث 
های کارشناسی و حاشیه ای را از 

هم تمییز می دهند احترام بسیاری 
قائلم. خودشان شاهد هستند که 
دیدگاه کارشناسی آن ها واقعا برای 

ما ارزشمند است.
اتفاق  از  تأسف  ابراز  ضمن  وی 
علنی  صحن  در  که  ناگواری 
جلسه  اتفاق  گفت:  داد  رخ  شورا 
آن  زمینه   و  نبود  خوشایند  قبل 
شده  ایجاد  قبل  از  متاسفانه  هم 
عنوان  به  را  مسئله  این  اگر  بود. 
جسارت تلقی کرده اند من از ایشان 
دلجویی می کنم و امیدوارم زمینه 
فراهم  پیش  از  بیش  همکاری ها 

شود.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد در 
طرح مسائل و مشکلات کلانشهر 
به سمتی حرکت کنند که دغدغه 

و مطالبه مردم است. 
این جلسه نشان داد هنوز می توان 
امیدوار بود که تیم مدیریت شهری 
و اعضای شورای شهر به این بلوغ 
حواشی،  از  دور  به  که  رسیده اند 
شهر را با همکاری مدیریت کنند. 
»من  کمپین  تشکیل  به  تنها  و 
کرج را دوست دارم« قناعت نکنند 
نیم کردار  گفته چون  که »دوصد 

نیست!«

12درصد تا افتتاح قطعه نخست آزادراه 
تهران – شمال

مدیرعامل شرکت آزادراه تهران – شمال اعلام کرد: در حال 
حاضر قطعه نخست این آزادراه به پیشرفت 88 درصدی رسیده و 

تنها ۱۲ درصد تا افتتاح نهایی آن باقی مانده است.
مهران اعتمادی با بیان این مطلب اظهار کرد: با وجود مشکلاتی 
که از نظر آب و هوایی و جغرافیایی در قطعه نخست آزادراه تهران 
– شمال وجود دارد، در حال حاضر کار در تمام بخش های این 

قطعه پیگیری می شود و تمام کارگاه ها فعال هستند.
به گفته وی، با پیگیری جدی مراحل باقی مانده از این پروژه 
می توان انتظار داشت که این قطعه مهم ظرف چند ماه آینده 

به بهره برداری برسد.
مدیرعامل شرکت آزادراه تهران – شمال با بیان این که قطعه دوم 
این آزاد راه پیشرفتی جدی داشته است، تصریح کرد: خوشبختانه 
پس از تعیین تکلیف قطعه دوم در حوزه اجرایی، کار با پیشرفتی 
جدی همراه بوده و حتی می توان گفت در بخش هایی از برنامه 

ابتدایی نیز جلوتر است.
اعتمادی افزود: تونل البرز به عنوان یکی از بزرگ ترین طرح های 
عمرانی ایران که در این قطعه از آزادراه تهران – شمال قرار 
گرفته پیشرفتی مطلوب دارد و ما امیدواریم که طبق برنامه ریزی 
امکان بهره برداری از قطعه دوم این آزادراه نیز در زمان مدنظر 

فراهم شود.
پیش از این اعلام شده بود که قطعه نخست آزادراه تهران-شمال 

در تابستان سال جاری به بهره برداری می رسد که محقق نشد.

خبر

   دلجویی شهردار کرج از اعضای شورای شهر در پی حواشی چند هفته اخیر  

» امید « دوباره زنده شد

علی ساجدی

  

از پنجره ها و کمدهای بلند که بدون 
مهار هستند و همچنین اشیایی که 
سقوط  شما  روی  بر  است  ممکن 
کنند دور شوید. می بایست در زیر 
میز ناهار خوری یا میز تحریر و یا 
تخت خواب پناه بگیرید و چنانچه 

در اثر زلزله حرکت کردند پایه های 
آن ها را با دستانتان محکم بگیرید.

باید در کنار کنج دیوارها پناه بگیرید 
و در حالی که سرخود را با بازوان 

خود گرفته اید حرکت کنید.
از پله ها یا آسانسور استفاده نکنید.

اگر محل ایمن وجود ندارد و شما در 
کریدور هستید به کنار دیوار رفته و 
در حالی که نشسته اید سر خود را 
بر روی زانوهایتان خم نموده و ضمن 
اینکه با کف دستهایتان پشت سر 
خود را گرفته اید با بازوانتان سر خود 

را محافظت کنید.  
همچنین درصورتی که در محل کار 
خود هستید، باید اعتماد به نفس 
داشته و آرامش خود را حفظ کنند.

می بایست از پنجره ها و فایلهایی 
)کمدهایی( که در محل خود محکم 
نشده اند، دور شوند.  باید از منابع 
خطر و یا محلهای قابل اشتعال دور 

شوید.
اگر حین وقوع زلزله در مدارس یا 

به محض  آموزشی هستید،  مراکز 
اینکه وقوع زلزله را احساس نمودید، 
ساختمان  یک  در  که  صورتی  در 
یک طبقه و نزدیک درب خروجی 
هستید، تا آنجا که ممکن است بی 
درنگ ساختمان را ترک کنید و به 

خارج از آن بروید.
از پنجره ها و دربها دور شوید.

محلی  دربها  چهارچوب  میان 
است.  گرفتن  پناه  برای  مطمئن 
دستانتان  با  را  درب  چهارچوب 
محکم بگیرید و مراقب بسته شدن 

دربها باشید.
اگر در محلی مانند کریدور هستید و 
به میز یا چهارچوب دربها دسترسی 
از اشیایی که ممکن است  ندارید، 

دور  کنند  سقوط  شما  روی  بر 
شوید، نزدیک دیوار رفته و یا کنار 
روی  بر  را  و سر خود  بشینید  آن 
زانوهایتان خم نموده و ضمن اینکه 
با دستهایتان پشت سر خود را گرفته 
اید با بازوانتان سر خود را محافظت 

کنید.
اگر در کتابخانه، آزمایشگاه یا کارگاه 
هستید و بخاطر تجمع مقابل دربها 
از  نیستید  شدن  خارج  به  قادر 
قفسه ها دور شده و به دنبال پناهگاه 

باشید.
راه پله  در  زلزله  وقوع  هنگام  اگر 
هستید به سمت بالا یا پایین نروید، 
بنشینید و سر و گردن خود را توسط 

دستهایتان بپوشانید.

در زمان زلزله چکار کنیم؟

رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن 
و شهرسازی اعلام کرد: با توجه به 
اطلاعات دستگاه های شتاب نگار و 
لرزه نگار، گسل ماهدشت همچنان 
هنوز  زلزله زده  منطقه  و  فعال 
لرزه خیز بوده و به ثبات نرسیده 

است
اعلام  با  شکرچی زاده«  »محمد 
مرکز  مشترک  جلسه  نتایج 
تحقیقات با سازمان زمین شناسی، 
موسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران 
و  زلزله  بین المللی  پژوهشگاه  و 
مهندسی زلزله در رابطه با زلزله 
اظهارکرد:  البرز،  و  تهران  اخیر 
توصیه ما به شهروندان استان های 
البرز و تهران این است که کماکان 

هوشیاری خود را حفظ کنند.

داده ها  پایش  کرد:  تاکید  وی 
مستمر  طور  به  برداشت ها  و 
حاصل  نتیجه  و  می شود  انجام 
از برداشت ها در روزهای آتی به 
خواهد  شهروندان  عموم  اطلاع 

رسید.
رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن 
و شهرسازی با تاکید بر این که 
کاری  بهترین  مردم،  هوشیاری 
است که باید آن را جدی گرفت، 
خاطرنشان کرد: امیدواریم با توجه 
به بلوغی که مردم دارند و در زلزله 
چهارشنبه شب تهران و البرز آن 
بتوانیم  کماکان  کردند،  ثابت  را 
وضعیت موجود را حفظ کنیم تا 
زلزله  از  پرخطر حاصل  روزهای 

سپری شوند.

در  کلی  اظهارنظر  شکرچی زاده 
زلزله ای  وقوع  آیا  اینکه  مورد 
در پیش است یا خیر، به نتایج 
حاصل از دستگاه های شتاب نگار 
برای رکود پس لرزه های احتمالی 
موکول  آینده  روزهای  در  آتی 
سابقه  به  توجه  با  گفت:  و  کرد 
تاریخی زلزله هایی که درمنطقه 
البرز و تهران در سالیان گذشته 
رخ داده، برداشت کلی این است 
که روزهای انتظار و سپری  کردن 
احتمالی  زلزله  از  بحران حاصل 

ممکن است طولانی شود. 
وی افزود: باید صبور باشیم و ارائه 
نتیجه نهایی را به برداشت هایی 
از  آتی  هفته  و  روزها  در  که 
دستگاه های شتاب نگار می گیریم، 

موکول کنیم.
زمین  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
ریشتر   ۵.۲ بزرگی  به  لرزه ای 
ساعت ۲۳:۲7 دقیقه چهارشنبه 
شب ۲9 آذرماه تهران را لرزاند، 
زمین لرزه ای با عمق 7 کیلومتر 
استان  مرز  در  آن  کانون  که 
تهران و البرز و در ۳ کیلومتری 
و  تهران  استان  غرب  در  ملارد 
هفت کیلومتری مشکین دشت 
کیلومتری   9 و  البرز  استان  در 

شهریار استان تهران بود و البته 
قم،  البرز،  گیلان،  استانهای  در 

مرکزی و قزوین احساس شد.
بر اثر این زمین لرزه که بیشتر در 
غرب استان تهران احساس شد، 
مناطق  برخی  تلفن  خطوط  در 
تهران و کرج اختلال ایجاد شد 
و مردم سراسیمه و وحشت زده به 
خیابان ها هجوم بردند و بسیاری 
این شب تقریباً سرد را تا صبح در 

خودروهای خود سپری کردند.

رئیس مرکز تحقیقات مسکن:

گسل ماهدشت هنوز فعال است

مدیرکل دفتر نگهداری ابنیه فنی 
نقل  و  حمل  و  راهداری  سازمان 
جاده ای با بیان اینکه در هیچ یک 
زده  زلزله  استان های  از جاده های 
در چهارشنبه گذشته به غیر از یک 
مورد در استان البرز حادثه ای رخ 
نداده است، گفت: در کیلومتر ۱6 
چند  ریزش  چالوس  کرج-  محور 

به طور موضعی رخ  قطعه سنگ 
داد که به سرعت توسط نیروهای 

راهداری پاکسازی شد.
رضا اکبری مدیرکل نگهداری ابنیه 
و  حمل  و  راهداری  سازمان  فنی 
گزارش  به  اشاره  با  جاده ای  نقل 
خسارت های  مورد  در  شده  تهیه 
وارده به راهها و ابنیه فنی استانهای 

زلزله زده در شامگاه چهارشنبه ۲9 
آذرماه اظهار داشت: تنها حادثه در 
چالوس  کرج-  جاده  کیلومتر ۱6 
منطقه خوزنکلا دو ریزش موضعی 

رخ داده است.
نزدیکی  دلیل  به  افزود:  وی 
حادثه  وقوع  محل  به  راهدارخانه 
به  سرعت  به  راهداری  اکیپ 
در همان  و  محل حادثه می رسد 
ساعت های اولیه جاده را پاکسازی 
اکنون جاده به طور  کردند و هم 

کامل قابل تردد است.
فنی  ابنیه  نگهداری  مدیرکل   

نقل  و  حمل  و  راهداری  سازمان 
جاده ای تصریح کرذ: برخلاف برخی 
اخبار اعلام شده هیچ گونه ریزش 
کوه در جاده چالوس رخ نداده است 
و فقط در حد ریزش چند قطعه 
و  بوده  موضعی  صورت  به  سنگ 
وارد  کسی  به  نیز  جانی  خسارت 

نشده است.
کل  مدیر  نژاد  نصراله  مجیدرضا 
جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری 
استان تهران نیز پیشتر در خصوص 
کرد:  اعلام  ریشتری   ۵.۲ زلزله 
اولیه  بررسی های  با  خوشبختانه 

زلزله  وقوع  از  پس  شده  انجام 
خسارتی بر جاده های استان تهران 

وارد نشده است.
وی افزود: در گام دوم در نظر داریم 
تا به صورت دقیق تر و جزئی تر، تا 
تاثیر زلزله بر ابنیه فنی موجود در 
بررسی  را  تهران  استان  راههای 

کنیم.
شامگاه  ریشتری   ۵.۲ زلزله   
چهارشنبه ۲9 آذر ماه استان های 
تهران، البرز، قم و گیلان را لرزاند. 
کیلومتری   7 عمق  در  زلزله  این 

زمین ثبت شده است. 

آخرین وضعیت تردد در جاده های استان های زلزله زده

پاکسازی ریزش موضعی سنگ در محور چالوس

کاربردهای هوش مصنوعی در امنیت شبکه، 
بهداشت و درمان و مدیریت زنجیره )7(

اطلاعات  و  داده ها  حفظ  دیرباز  از 
مورد توجه شرکت ها و سازمان های 
ذیربط بوده است. لذا دستیابی به 
ساختاری قابل اتکا امری مهم تلقی 

می گردد.
بکارگیری  با  مصنوعی  هوش 
تکنیک های خودآموزی قابلیت ارائه 

خدمات مطلوب در زمینه امنیت شبکه در ابعاد گسترده به 
سازمان ها و شرکت های گوناگون را دارد.

جمله  از  درمان  و  بهداشت  در  مصنوعی  هوش  کاربرد 
موضوعات جذاب و در حال بررسی است. به عنوان مثال: 
یادگیری ماشین؛ تغییراتی شگرف در بررسی های جمعیتی 

به وجود آورده است.
مثال دیگر بکارگیری هوش مصنوعی در درمان افسردگی 
سربند  و  اپلیکیشن  یک  از  استفاده  با  که  است  حاد 
)هدست( جریاناتی را به مغز وارد و بخشی از آن را تحریک 
می کند و پاسخ های مربوطه در دستگاه  تجزیه و تحلیل 
شده و پیشنهادهای مختلفی را برای تمرکز و یا خواب ارائه 
می نماید و در نهایت می تواند موجب ایجاد حال خوب در 

بیمار شود.
ویژگی های  دیگر  از  سنجی  صحت  و  ریسک  تحلیل 
برخلاف  که  می باشد  مصنوعی  هوش  فرد  به  منحصر 
انجام  شخصی  علایق  و  غرض ورزی  بدون  انسان  مغز 

می شود.

یادداشت

علی گرامی متین


